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S ín t  a s ig u r a te  co n d iţiile  rea 
lizării planului de p roducţie
pentru anul viitor?

Realizări deosebite în m işcarea de inovaţii

An de an, economia noastră so
cialistă înregistrează succese remar
cabile în îndeplinirea programului de 
dezvoltare a tării. Şi în economia 
judeţului nostru, realizările de pînă 
acum, cit şi preliminările pentru în
tregul an au permis întreprinderilor 
industriale să-şi propună şi pentru 
1969 sarcini şi mai mobilizatoare. 
Acestea au depăşit prevederile din 
planul cincinal ceea ce confirmă că 
există preocupări pentru descoperi
rea şi punerea în valoare a noi re
zerve interne. Propunerile prevăd o 
cr ştere a producţiei industriale cu 
8,5 la sută fată de nivelul previzibil 
din acest an. Fată de sporul prevă
zut în planul cincinal, producţia anu
lui 1969 va fi mai mare cu aproape 
400 milioane lei.

Nu trebuie însă trecute cu vede
rea propunerile unor întreprinderi 
ca: Uzina mecanică Sibiu, „Carbo- 
sin" Copşa Mică, „Steaua roşie" Si
biu, Uzinele textile Cisnădie, Indus
tria vinului Sibiu şi altele, care sínt 
inferioare prevederilor din planul 
cincinal, fapt ce impune o reanali- 
zare a acestora cu toată răspunderea 
stabilindu-se în final sarcini la nive
lul posibilităţilor reale, existente în 
aceste întreprinderi.

Un alt aspect, care se desprinde 
din propunerile pentru planul pe 
1969, este acela că, o bună parte din 
întreprinderile noastre, nu s-au în
cadrat în directivele privitoare la 
realizarea sporului de producţie în 
proporţie de 75—80 la sută pe seama 
creşterii productivităţii muncii. Ba 
mai mult, unele dintre acestea cum 
silit: Uzina mecanică, uzina „Inde
pendenta", „Record", „Drapelul 
roşu", „Republica" din Sibiu, „Auto- 
mccanica" Mediaş etc., au mers pe 
nerealizarea indicatorului de produc
tivitate a muncii, iar altele: uzina

„Carbosin" Copşa Mică, „Mătasea 
roşie" şi „11 Iunie" din Cisnădie, 
„Firul roşu" Tălmaciu şi-au propus 
o creştere minoră a acestui impor
tant indicator de plan.

In industria 
judeţului Sibiu

Faptul că nu au fost prevăzute o ga
mă de măsuri economico-organizato- 
rice menite să conducă la creşterea 
eficientei economice, la o mărire 
substanţială a productivităţii muncii, 
a determinat prezentarea unor pro
puneri de plan cu o depăşire neco
respunzătoare a forţei de muncă, pro
puneri care, desigur, nu vor putea 
fi însuşite în această formă.

Pentru ca planul pe anul viitor să 
reflecte posibilităţile reale ale între
prinderilor, să aibă un caracter mo
bilizator, încadrîndu-se în directivele 
conducerii de partid şi de stat, este 
necesar ca propunerile să fie anali
zate şi dezbătute în cadrul organi
zaţiilor de partid, în comitetele de 
direcţie şi de către colectivele de 
muncă din întreprinderi. Paralel cu 
analizarea planului, trebuie discutată 
şi problema asigurării condiţiilor 
pentru o bună începere şi desfăşu
rare a activităţii pentru anul viitor, 
fapt ce presupune luarea unui com
plex de măsuri privind pregătirea 
temeinică şi din timp a fabricaţiei, 
îmbunătăţirea^ organizării activităţii 
începTnd cu Tocul cîe mSncî pînă* Tă' 
nivel de secţie, asigurarea unei a- 
provizionări ritmice la toate nivelele 
şi o asistentă tehnică corespunză
toare.

Aceste laturi ale organizării au 
menirea să creeze un cadru necesar 
pentru ca procesul de producţie să 
demareze în bune condiţiuni, asigu- 
rînd totodată îndeplinirea sarcinilor 
do plan din primele zile ale nou
lui an.

Experienţa dobîndită pînă în pre
zent în activitatea de conducere a 
economiei a confirmat că succesul 
oricărei acţiuni depinde, in cea mai 
mare parte, de modul cum acestea

(Continuare în pag. a lll-al

PETRE ISDRAIEÄ) 
de la Comisia economică a Co
mitetului judeţean Sibiu al P.C.R.

Promotorii noului de la „Fla
mura roşie" din Sibiu se strădu
iesc să încheie un bilanţ cit mai 
bogat în mişcarea de inovaţii din 
acest an.

Pînă în prezent, la cabinetul 
tehnic al întreprinderii au fost 
înregistrate 62 de propuneri, din 
care peste 30 s-au aplicat în pro
cesul de producţie, cu o eficientă 
economică anuală de 1 459 076 lei.

Ideile novatoare au dus la nu
meroase raţionalizări şi perfec- 
tiQnări tehnice, la adaptarea de 
tehnologii noi de fabricaţie’ şi e- 
xecutarea cu tehnicitate ridicată 
a matriţelor şi dispozitivelor pen
tru diverse produse.

In ultimul timp la cabinetul 
tehnic al întreprinderii s-au înre
gistrat noi propuneri. De pildă. 
Traian Neamtu a propus un pro
cedeu de confecţionare a etuiuri- 
lor pentru minele cu pastă, a că

rui aplicare va aduce anual o 
economie ce depăşeşte suma de 
280 inii lei.

In cadrul activităţii cabinetului 
felinii«: al Întreprinderii poli
grafic e, inovatorii s-au înscris în 
acest an cu noutăţi tehnice re
marca bile. Sint relevante: dispo- 
zitiviil pentru eliminarea scurge
rii cernelii la maşinile «„Victoria"; 
masă» pupitru pentru potriveli în 
secţia tipar înalt; metodă eficien
tă pentru ambalarea colilor făl- 
ţuiter circular pentru tăiat plăci 
de stereotipie la rotativa de zia
re; ţeconditionarea pompelor de 
injecţţie la maşinile de turnat mo- 
notipte şi altele.

Inovaţiile enumerate şi altele, 
realizate în acest an reflectă stră- 
daniaj continuă a tipografilor 
sibierii pentru progresul tehnic. 
A ceastă strădanie se concretizea
ză şi printr-o economie de peste 
180 COD lei.

oferialul semincer pentru 
primăvara trebuie procurat 
din timp Interviu cu inginerul C O N STA N TIN  JUKĂSCU, 'director 

adjunct al Direcţiei agricole judeţene

Datorită condiţiilor meteorologice 
nefavorabile din toamna acestui an, 
în judeţul nostru nu a fost realizat 
integral planul însămînţărilor de 
toamnă. Numai la cultura griului a 
rămas o suprafaţă de 3 707 hectare 
neînsăinintate. Pentru a se realiza 
toluşi indicatorul producţiei totale la 
cereale păioiftF, “urfnbază că * aceasta 
suprafaţa să lie semănată cu grîu de 
primăvară. In legătură cu măsurile 
ce trebuie aplicate pentru realizarea 
acestei sarcini, am adresat citeva în

trebări inginerului Constantin Ju- 
răscu, director adjunct la Direcţia 
agricolă judeţeană:

— Se pare că nu există decit 
puţine „antecedente" in cultiva
rea griului din primăvară pe me
leagurile noastre. Prin noutatea 
sa pentru localnici introducerea 
acestei poi, culturi va ridica pro
bleme deosebite?

— Intr-adevăr, pe meleagurile ju
deţului Sibiu nu s-a cultivat griul 
de primăvară decit în mod acciden
tal. De altfel, numai pentru că în 
toamna acestui an nu am organizat 
bine activitatea de campanie şi nu 
s-a însămîntat întreaga suprafaţă 
planificată cu grîu şi secară pentru 
boabe ne vom găsi în anul viitor în 
postura de cultivatori de grîu de
primăvară. Datorită taptului că încă 
pu a fost creat un soi sau o linie 
de grîu de primăvară care să dea 
o producţie mai mare şi mai susţi
nută decît griul de toamnă, acesta 
din urmă este preferat celui dinţii 
în cultură. Şi mai este o molivare a 
acestei preferinţe. Muncile agricole 
trebuie să fie eşalonate pe întreg 
ciclul de vegetaţie. Din necesitatea 
de a descongestiona perioada insă- 
mîntărilor, acestea se fac atît pri
măvara cît şi toamna. Este de dato
ria cercetătorilor să precizeze care

însăm întări au solicitat această des
congestionare: cele de toamnă sau 
cele de primăvară . . .

Pentru lucrătorii din agricultura 
jţ.detului nostru, introducerea în cul- 
tmră (să sperăm că numai pentru 
anul 1969!) a griului de primăvară 
ridică unele probleme. Acestea se re- 
fleră, in primul rind la asigurarea 
dantilăţii de seminie necesari5, la 
pregătirea terenului, la organizarea 
nţ uncii în primăvară.

— Dacă sînteti amabil să ne 
spuneţi ce s-a întreprins de că
tre Direcţia agricolă judeţeană 
pentru asigurarea materialului 
semincer necesar?

— Noi am comunicat Consiliului 
Superior al Agriculturii suprafaţa de 
teren rămasă neînsămîntaiă din 
toamna acestui an in judeţul nostru 
şi am solicitat repartiţie pentru can
titatea de sămîntă necesară acope
ririi acestei suprafeţe. Urmează acum 
ca C.S.A. să stabilească indicatorul 
planificat pentru cultura griului de 
primăvară pentru judeţul nostru. In 
funcţie de acesta, vom primi repar
tiţia de sămîntă. De îndată ce vom 
fi în posesia ei, vom defalca această

(Confinnaie In pag a ill ai 
interviu realizat de 

GH. GRADINARU

Linia de montaj pentru auio-ateliere mecanice TV 51 A, a uzinei „Auto-
mecanica" Mediaş

Carenţe in aprovizio
narea cooperativelor 
săteşti

•  Localităţi diferite — lipsurile aceleaşi •  Moş 
Gerilă a sosit fără sobe •  O  ladă cu sticlă 

în 4 luni de zile
Magazinele de desfacere ale coo

peraţiei de consum trebuie aprovi
zionate ritmic şi la timp. In cămă
rile lor e necesar să se găsească 
întotdeauna din abundenţă mărfuri 
specifice sezonului. Acum a sosii 
iarna. Există în magazinele coopera
ţiei de consum de la sate mărfurile 
cerute de cooperatori? Pentru a-i 
informa pe cititorii noştri despre a- 
cest,-lucru, ara întreprins un. rşid 
prin cîteva cooperative săteşti. Pri
mul popas l-am făcut la Şeica Mare. 
Magazinul mixt. Secţia fierărie-chi- 
micale. Imediat ce află că sîntem de 
la ziar, gestionarul Frantz Deppner 
(şeful magazinului) începe să se 
plîr.gă: „A sosit iarna, tovarăşi şi în 
magazia noastră nu există nici o 
sobă. în fiecare zi sătenii vin aici 
de-a dreptul revoltaţi. Au dreptate, 

iarnă_şj_Inr ie Irehuie sobe pen—
tru încălzit". De la acelaşi gestio
nar am aflat că lipsesc la ora ac
tuală şi alte articole cum ar fi: con
ductori intene de 22,5, 2,5 şi 6 mm, 
dulii normale, tablă zincată, tablă 
neagră, maşini de tocat carne nr. 10, 
servicii de toate felurile.

Caietul de cerere a populaţiei este 
completat la zi. Şi din acest act se 
poate constata că cetăţenii din Şei
ca Mare cer zilnic cuiere, ceară par
chet, detergenţi de toate felurile, va
nă baie adulţi, arzătoare de 1 000,600 
şi 400. Articolele citate au fost

cerute prin multe note de comandă. 
Sectorul textile-încăltăminte. Gestio
nară Ida Raţa. Lipsesa păturile de 
lină, monton, postav negru de 1,40 
m cu 85 Iei, cămăşi şi indispensa
bili bărbaţi (e vorba de cămăşile 
flanelate), bocanci bărbăteşti cu tal
pă bună, cisme piele cu talpă bună, 
de la numerele 40 la 45, ghete fe
mei etc. In fata noastră cooperatoa
rele Leontina Şerb şi Maria Geigler 
solicită'' fnBispehsabTIi' ‘flanelati pen
tru copii. Nu sínt servite pentru că 
în magazin nu există. In sectorul 
„rate" gestionara n-are de ce să se 
piîngă. „Am toate sortimentele, to
varăşe, Singura nemulţumire e că 
s-a sistat vînzarea în rate a tuturor 
televizoarelor. Se vînd în rate doar 
cele româneşti. Din această cauză eu 
am rămas în urmă cu planul cu 
50 000 Iei". Oare numai aceasta sa 
tie cauza nerealizării planului? In a- 
ceeaşi zi la magazinul de desfacere 
a pîinii, deşi era ora 11 şi deşi bru
tăria e în aceeaşi clădire, nu se a- 
dusesc încă pîine proaspătă. Ce pă
rere are conducerea cooperativei? 
Peste drum, mandatarul Bucur Bara 
are de toate şi localul e bine în
grijit.

La Bazna am ajuns după-amiază. 
Şeful magazinului, Vasile Fodor lip
sea din magazin. A sosit doar peste

(Continuare în pag. a III-a) 
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Imagine din noul laborator fizic 

al Uzinelor textile Cisnădie

Foto: FR. NUSS

Clubul „Independenţa” 
continuă să  constituie 
o problemă

Aspecte de iarnă ale muncii culturale
Fiind un domeniu imcompatibil structural cu rigiditatea şi activita

tea mecanică, stereotipă, sfera activităţilor culturale de la cămine are 
o viată dinamică, o supleţe a acomodării prin care îşi înscrie cu ma
juscule prezenta în viaţa cotidiană a comunei. Acest mod de a Ii se 
realizează prin promptitudinea cu care activitatea culturală îşi redis
tribute interesul în funcţie de problemele majore 
ale zilei, prin operativitatea găsirii celor mai adec
vate forme de prezentare şi interpretare a lor. De
sigur, fermentul acestor mutaţii tine de factorul su
biectiv care intră în ecuaţia om-cultură, cu alte 
cuvinte de spiritul de iniţiativă «caro sesizează cu acuitate noul şi îl 
oglindeşte sub semnul exigenţei

Această dinamică şi interconexiune a factorilor spirituali face utilă 
orice .revenire la realităţile de principiu ale aşezămintelor din reţeaua 
rurală, a căror activitate se cere urmărită — credem — cu mai multă 
atenţie, cu mai mult folos decît s-a făcut pînă acum. Se ştie, sínt încă 
multe cazurile cînd se aleg drumurile cele mai bătătorite, după prin
cipiul minimei rezistente şi al minimului efort, excluzîndu-se progra
matic şansa atractivitătii, a noului, iniţiativa stimulatoare. Toate aces
tea converg spre ideea definitivă că importanta social-culturală a aşe- 
zămîntului în sfera valorilor spirituale ale comunei cere cu necesitate 
o continuitate progresivă a acţiunilor, o organizare consecventă în 
forme adecvate.

Perioada hibernală presupune, ca orice sezon caracteristic de altfel, 
un plus de preocupare pentru găsirea celor mai potrivite căi de ma
nifestare a acţiunilor planificate. Aceasta este premisa de la care por
neşte posibilitatea menţinerii consecvente a căminului în centrul de 
interes al locuitorilor, în avangarda preocupărilor de ordin spiritual. 
Un program nccon« eput suplu şi adecvat riscă două ipoteze ale lucru
lui făcut dc mîntuială: menţinerea aceloraşi clasice forme invariabile, 
atemporale şi aspatiale, valabile aiurea şi incorigibil eşuate, sau lipsa 
totală de perseverentă, muncă haotică, asalt învălmăşit, consum în gol.

opm n

Acum, cînd preocupările agrare permit răgazuri mai largi, căminul 
cultural se aşează cu o pondere adăugată în centrul de interes al co
munei. Spre el converg acum cu mai mult discernămînt liniile de forţă 
ale diverselor preocupări spirituale, localnicii vizitînd căminul cu o 
judecată mai severă şi cu o mai senină încredere. Trebuind să răs

pundă unor disponibilităţi spirituale diferite, că 
minul cultural va avea obligaţia să ofere un corn 
plex de posibilităţi de satisfacere sau realizare, d« 
la jocul de şah şi televizor pînă la formaţii artis 
tice complete.

Adecvindu-şi programul realităţilor rurale hibernale căminul vr 
pune accent pe acţiunile de sală care pot fi reluate la intervale scurte, 
liind acum momentul cristalizării nucleelor organizatorice pentru vii 
toarele desfăşurări de amploare. Se cere acum o rîvnă deosebită pen
tru depistarea şi instruirea artistică a noilor talente locale, care să 
împrospăteze formaţiile prin care va fi reprezentată comuna la diverse 
concursuri şi întreceri. Este acum timpul cînd se aşteaptă din partea 
instructorilor artistici toată pasiunea şi talentul de care pot da dovadă, 
spre o instruire cît mai exigentă a soliştilor sau a ansamblurilor ar
tistice. Numai un fericit concurs de împrejurări, care să conjuge efor
turile, poate da satisfacţie aşteptărilor. Mă gîndesc că aportul meto- 
dişlilor şi al inspectorilor de la forurile judeţene de resort trebuie să 
se împlinească mai substantial şi să ancoreze mai profund în realită
ţile cultural-artistice ale comunelor.

S-a amintit de mai multe ori necesitatea realizării la cămine a unui 
cadru elocvent pentru zona etnografică a comunei, sintetizînd valori 
decorative care să oglindească pregnant un mod specific de a simţi, 
încă nu s-a trecut la înfăptuirea propunerii de a se alcătui pe lingă 
fiecare cămin cercuri de artă populară, c a y  să producă organizat 
obiecte decorative caracteristice, a căror destinaţie primordială să fie

(Continuare în pag. a Il-a) 
TITU POPESCU

O seară de sfîrşit de toamnă. Spre 
strada Cetăţii din oraşul Sibiu, unde 
se află clubul uzinei „Independenţa", 
se îndreptau numeroşi tineri şi vîrst- 
nici, muncitori şi intelectuali. Unii 
voiau să vizioneze spectacolul „Si
biu ’68" din cadrul fazei finale a 
muzicii populare la care îşi dădeau 
concursul cunoscutul taraf al uzinei 
„Independenta", precum şi soliştii 
amatori din localitate, alţii să con
tinue cursurile în cercurile de limbi 
străine sau să-şi termine« lucrările 
începute la cercul de arte plastice şi 
cineclub.

Printre aceşti pasionaţi artişti a- 
matori, l-am întilnit pe Ilie Bagalin, 
directorul clubului „Independenta", 
cu care am avut un dialog.

— După cum se vede, clubul uzi
nei este asaltat de public nu numai 
în zile de sărbătoare.

— Intr-adevăr, instituţia noastră 
este solicitată toată săptăm îna..

— De ce?
— E şi firesc. Clubul are cea mai 

mare sală de spectacole din Sibiu. 
Toate cercurile de limbi străine, 
muzică şi arte plastice, cursurile de 
riică şi istorie din cadrul universi-

1
m

tăţii muncitoreşti se află aici, pre

V >

cum şi biblioteca, ce numără circa ■:N
20 000 de volume, printre care nu
lipsesc ultimele noutăţi literare . . . X

— Cred că sínt şi unii salariaţi V '
care au alte preocupări pe care clu
bul nu le satisface.

— Se poate. Numai că noi am 
prevăzut aceasta. Astfel, am orga
nizat o anchetă sociologică pe bază 
de chestionar cu un număr de 3 000 
de salariaţi din uzina noastră şi alte 
întreprinderi din oraş. La întrebările 
puse, ei au răspuns ce preferinţe au. 
In urma acestui larg sondaj, ne-am 
alcătuit programul de activitate al 
clubului.

— Consideraţi că, acum, atît sa
lariaţii uzinei „Independenta", cît şi 
publicul din oraş, este satisfăcut de 
activitatea ce se desfăşoară la club?

— Nici eu şi cred că nici ei nu 
sínt mulţumiţi.

— La ce vă referiţi?
‘— In primul rînd localul nu co

respunde cerinţelor şi exigentelor 
publicului de azi. Dar să fiu con-

(Continuare în pag. a Il-al 
M. NICOARÂ

Concurs pe tema „21 de ani 
de la proclamarea Republicii11

Duminică, la clubul „Independen
ţa", sub directa îndrumare a Comi
tetului U.T.G. de la uzina „Indepen
denţa“, s-a desfăşurat un interesant 
concurs, pe tema »21 de ani de la

proclamarea Republicii". Cîştigătorii 
primelor trei locuri, loan Petri, 
Constantin Bercheu şi Ion Berghe- 
zan, au fost felicitaţi şi premiaţi cu 
cărţi. Seara a, fost urmată de dans.

Mărfurile de mare tonaj, ce sínt 
încărcate în gara Sibiu, se ma
nevrează cu ajutorul unei maca

rale portale



Pag. 2 TRTítt INA SIBIIJIUI Anul I, nr. 252

Veranda 
cu buc

Toate i-ar fi mers bine Iui la- 
cCfb A lexandru dacă într-o bună 
zi nu s-ar fi gindit să ridice o 
verandă la intrarea în apartamen
tul din imobilul aflat în Bulevar
dul Victoriei nr. 19, proprietatea 
I.L.L. Sibiu. Era mînat gospoda
rul nostru în această întreprinză
toare lucrare de gusturi estetico- 
edilitare deosebit de rafinate cît 
şl de scopuri nu mai puţin prac
tice.

Şi s-a pus omul pe treabă, în
dată ce a oibtinut aprobarea de 
la Serviciul de sistematizare şi 
arhitectură, oare a întreprins o 
sumară investigaţie, printr-un om 
trimis la faţa locului. Faptul s-a 
petrecut cu aproape doi ani In 
urmă cînd a început „calvarul" 
susnumitului Iacob Alexandru. 
Pe atunci nu l-ar fi trecut prin 
minte că vecina lui, Sîmtion So
ra, o femeie bătrînă şi suferindă 
de astmă şi alte necazuri ale bă- 
trîneţii, ar îndrăzni să i se pună 
de-a curmezişul.

Nu-1 interesa pe dumnealui cla
că veranda îi va lua femeii şi 
familiei ei toată lumina din faţa 
locuinţei, care şi aşa era destul 
de întunecată prin aşezare.

La jum ătatea lucrării, Iacob a 
fost nevoit să lase totul baltă, 
în urma demersurilor întreprinse 
de vecină acolo unde trebuia. La 
care dînsul s-a făcut roşu de mî-

P e  m a r g i n e a  u n e i  
s c r i s o r i  s o s i t e  

l a  r e d a c ţ i e
nie, a tras cîteva înjurături să 
urle zeii, şi a jurat în barbă că 
vecina şi fiicele ei n-au să mai 
vadă zi bună cu el.

Credincios jurămîntului său şi 
înzestrat pe deasupra cu o ima
ginaţie diabolică, a născocit şi
cane în fel şi chip, ca să arate 
că nu-i pasă de oameni şi lege. 
Şi ca să nu lupte de unul singur 
şi-a asociat pe linia de bătaie pe 
credinrioasa-i soţie şi chiar pe 
propriii copii, instruindu-i cu di
băcie în privinţa gesturilor mur
dare şi a vorbelor de ocară ce 
aveau poruncă să le .arunce ve
cinilor cînd le ieşeau în cale,

Mai apoi, ca să nu-şi desmintă 
faima de „gospodar", a trecut şi 
ia alte amenajări, prin curtea 
imobilului, care de care mai fan
tastice, de parcă era a lui toată. 
Bunăoară, fără să-i pese de ron- 
dourile cu flori, care se păstrau 
în curte de mai mulţi ani, spre 
delectarea şi reconfortarea loca
tarilor, a ridicat o împrejmuire 
de scînduri pentru a-şi pune zar
zavaturi. Prudent din fire a pus 
lacăt la intrare, deşi gărduleţul 
este nici mai mare nici mai mic 
de o jumătate de metru. E drept 
că a tras pe deasupra şi cîteva 
fire de sîrmă ghimpată, pentru ca 
ceilalţi să nu rîvnească la bunu
rile lui. Ba a promis că va face 
să treacă prin sîrmă şi curent 
electric pentru orice „tentativă 
periculoasă". Pasionat columbofil 
a adus cîteva perechi de porum
bei şi, dat fiind sufletul lui gin
gaş, le-a durat un coteţ de toată 
frumuseţea. Asta n-ar fi fost ma
re nenorocire, dar atunci cînd po
rumbeii murdăreau pragul veci
nei şi al celorlalţi locatari de la 
aceeaşi adresă, aceasta dădea să-i 
alunge. Şi de aici scandalul por
nea fără zăbavă. Potopul de cu
vinte grele se abătea asupra „vră
jitoarei" şi „ofticoasei" cum îi 
spunea el.

Deprins pe semne cu anumite 
regulamente de pe vremea cînd 
a stat cîteva luni la răcoare pen
tru furt din avutul obştesc, şl-a 
zis că n-ar strica să instituie şi 
pentru colocatari un „regulament 
de ordine interioară". Drept pentru 
care nimeni nu avea permisiunea 
să se uite pe geamul locuinţelor, 
fie de la parter, fie de la etaj, a- 
tunci cînd el avea treabă prin 
curte, deoarece asta însemna că 
este spionat, Să nu se circule, era 
altă regulă, pe trotuarul de acces 
la celelalte apartamente pentru, că 
acolo trebuia să parcheze maşina 
instituţiei, adică a Direcţiei te
ritoriale de gospodărirea apelor 
Sibiu, a cărei conducere nu cu
noaşte că angajatul ei nu duce 
microbuzul la locul stabilit. De 
ce să n-o aibă omul acasă? Să-şi 
mai facă şi propriile interse cu 
maşina? Călcarea acestei ordini a 
costat-o scump pe Sîmtion Sora. 
Veritabilul „şerif" al curţii s-a 
năpustit asupra ei îmbrîncind-o şi 
lovind-o pe unde apuca. Dacă ar 
fi avut măcar în cine da. Bărba
tul nostru şi-a măsurat puterile 
cu o femeie în vîrstă de peste 
60 de ani, debilă fiziceşte şi de 
loc vinovată. Lista acestor bra
vuri ar putea continua, dacă din 
lipsă de spaţiu, nu ar trebui să 
ne oprim aici.

Se vede treaba că nu s-a găsit 
încă acul pentru cojocul indolen
ţei şi lipsei de scrupule al aces
tui veşnic pescuitor în ape tul
buri. Locatarii din imobilul ară
tat s-au plîns în mai multe rîn- 
duri organelor locale, dar fără fo
los. Cine-1 ţine în braţe? Au tre
cut mai bine de doi ani de cînd 
hălăduieşte după legea bunului 
plac. Pînă cînd?

GH. LIMBEANU
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După o partidă de slab nivel
Aşteptat cu viu interes, jocul din

tre echipele feminine de categoria 
A, C.S.M. Sibiu şi Rapid Bucureşti 
nu a corespuns. Partida a avut prea 
puţine faze de joo de calitate. Ma
joritatea punctelor s-au înregistrat 
în special din greşelile de preluare, 
In care gazdele au „excelat". For
maţia bucureşteană, mai bună, spe- 
culînd deruta adversarelor a obţinut 
o victorie comodă, cu 3—-0 (10, 6, 
11). Singurul set, ultimul, a fost ce
va mai dinamic, s-a jucat uneori mai 
aproape de valoarea celor două pro
tagoniste. La aceasta a contribuit şi 
scorul care a alternat cînd în fa
voarea uneia cînd a alteia dintre e- 
chipe. Pînă la urmă rapidistele îl 
cîştigă, semnînd totodată şi victoria.

Deşi întîlneau in Rapid o echipă 
redutabilă — campioana republicană 
— ne aşteptam din partea gazdelor 
la o ripostă care să conducă la ob
ţinerea a cel puţin unui set. După 
opinia majorităţii spectatorilor pre
zenţi, sibiencele au Început partida 
cu gîndul că vor pierde şi au acţio

nat ca atare. Cele cîteva momente 
în care C.S.M.S. a punctat ceva nu 
se datoresc jocului bun, ci mal cu- 
rînd perioadelor de relaxare ale ad
versarelor.

Iată că prin pierderea acestui joc 
— cît şi prin cîştigarea în depla
sare, la Piatra Neamţ cu o săptă- 
mînă în urmă — C.S.M.S. a ţinut să 
infirme ceea ce spuneam cu puţin 
timp în urmă privind imitarea fot
baliştilor. Atunci ne refeream la fap
tul că sibiencele, pierzînd toate jocu
rile în deplasare şi cîştigîndu-le pe 
cele de pe teren propriu, ţin nea
părat să nu facă notă discordantă 
cu colegii fotbalişti. Dar infirmarea 
nu s-a limitat numai la obţinerea u- 
nei victorii în deplasare — ce bine 
ar fi fost ca aşa să se fi compor
tat în toate jocurile — dar să cede
ze şi pe cel propriu, şi încă la un 
scor concludent.

In această partidă, în care aiţ evo
luat slab, sibiencele au folosit pe: 
R. Popa, C. Popa, Dijică (Dobrin), 
Schunn, Vasiu şi Ţopa.

Una din puţinele faze în care atacul sibienceîor a depăşit blocajul rapidiste- 
lor. Moment din partida dintre C.S.M. Sibiu şi Rapid Bucureşti (0—3)

BASCHET Divizia B

Sibiencele
au trecut pe lingă victorie

Cu toate că nu mai sínt la începu
tul competiţiei tinerele de la Şcoala 
sportivă Sibiu acţionează încă’ sub 
imperiul timorării. Aşa s-âii com
portat şi duminică în întîimrea de 
pe teren propriu cu Voinţa Tg. Mu
reş. Crisparea, care le-a însoţit de-a 
lungul partidei, a făcut ca sibiencele 
să greşească nepermis de mult atît 
în apărare cît şi în atac. Chiar şi 
din aruncările libere s-a ratat abun-

T e n is  d e  m a s ă

dent. In aceste condiţii oaspetele, 
care constituie, o., echipă modesţă, 
şi-au adjudecat victoria la o dife
renţă de trei puncte. Scor final 
63—60 (32—27) pentru murgşence. 
In ansamblu partida a fost de un 
nivel scăzut, în orice caz sub cel 
pretins de competiţia în care acti
vează cele două formaţii.

M. LUPUŢIU coresp.

S-a încheiat prima ediţie a 
„Cupei Sibiului“

In organizarea Consiliului jude
ţean al sindicatelor s-a desfăşurat 
competiţia de tenis de masă dotată 
cu „Cupa Sibiului". Aflată la prima 
sa ediţie, după etapele pe asociaţie, 
oraşe şi municipii, sîmbătă şi dumi
nică s-a disputat faza judeţeană. La 
această confruntare au participat 
cinci echipe: reprezentativele muni
cipiilor Sibiu (cu două echipe) şi 
Mediaş şi ale oraşelor Agnita şi Cis- 
nădie.

După întreceri viu disputate, de 
un nivel satisfăcător — ceea ce do

vedeşte că sínt elemente bune pe 
plan judeţean — trofeul pus în joc 
a revenit echipei Sibiu I, compusă 
din Greimer, Geleriu şi Grünhurd. 
Pe locurile doi şi trei s-au clasat 
reprezentativele Sibiu II şi Mediaş. 
La individual competiţia a revenit te- 
nismenilor sibieni, Stelei Boaru şi 
lui Ilie Geleriu,

In afară de atribuirea „Cupei Si
biului", pe echipe şi individual pri
milor trei clasaţi li s-au înmînat şi 
diplome.

Pîrtie liberă schiului sibian
Masivele Făgăraş şi Gibin şi-au 

îmbrăcat în mantia albă a iernii 
crestele semeţe, prevestind de pe 
acum anotipurile sporturilor de iarnă.

Dacă pînă anul trecut, prin vechea 
împărţire teritorial-administrativă, 
Sibiul era o „cenuşăreasă" a schiu
lui începînd din acest sezon s-a 
trecut la o mai bună organizare şi 
o, mai bogată activitate atît de masă 
cît şi de performanţă.

în dorinţa de a cunoaşte în ce 
măsură se prezintă secţiile afiliate 
la Federaţia de schi-bob pentru noul 
sezon, am stat de vorbă cu tovarăşii 
din cadrul comisiei judeţene de spe
cialitate şi cu unele cadre calificate 
în sporturile de iarnă.

Cu mult înaintea căderii primei 
zăpezi, schiorii de la A.S. Voinţa — 
instructori Hermina Ungureanu (pro
bele de fond) şi Georg Henning 
(probele alpine) — cu 18 sportivi; Şcoa
la sportivă Şoimii Sibiu, de pe lingă 
grupul şcolar profesional Indepen
denţa, prof. Ştefan Horia care pre
găteşte o grupă de 14 fondişti şi 
A.S. Mătasea roşie Cisnădie — an
trenor Nicolae Roman — cu 12 spor
tivi, s-au pregătit pentru condiţie 
fizică generală, de rezistenţă speci
fică schiului.

Comisia de specialitate din jude
ţul Sibiu a trecut din vreme la în
tocmirea calendarului sportiv pe a- 
cest sezon, care cuprinde printre 
altele, următoarele activităţi organi
zate: concursul de deschidere al se
zonului — 12 ianuarie 1969, la Păl
tiniş; campionatul naţional de seniorl- 
juniori şi copii, faza judeţeană — 16 
ianuarie — 2 februarie la Păltiniş; „Cu
pa metalurgistului" — 26 ianuarie 1969, 
la Păltiniş; concursul de închiderea 
taberelor şcolare de schi — 8 Ia
nuarie 1969, la Prejba; „Cupa Voin

ţa ' — 2 martie 1969, Păltiniş; „Cupa 
Consiliului judeţean al sindicatelor" 
— 16 martie, Păltiniş; „Cupa tinere
tului de la sate", finală pe ţară •— 
21—23 februarie, Păltiniş.

In afară de aceste activităţi la 
schi se va mai organiza competiţia 
„Săniuţa de argint", ce se desfăşoară 
cu etape pe şcoală, municipiu şi 
judeţ.

Privind calendarul competiţional se 
vede că în acest sezon va fi mult 
de lucru. Pentru acest fapt s-a tre
cut la amenajarea şi curăţirea pîr- 
tiilor existente. Pîrtia Onceşti din 
Păltiniş a fost defrişată pe porţiunea 
cea mai utilizată (200 m), astfel că 
concursurile ce vor avea loc aici se 
vor desfăşura în condiţii mult mat 
bune. Cel puţin aşa se speră.

O veste îmbucurătoare este aceea 
că în oraşul Sibiu a luat fiinţă de 
curînd o secţie de performantă la 
Uzina mecanică Sibiu, condusă de 
fostul campion al ţării, Horst Han- 
rich, care va pregăti 40—50 schiori 
ce au vîrsta între 10 şi 15 ani.

Această secţie împreună cu eea 
a A.S. Mătasea roşie Cisnădie vor 
fi singurele secţii de performanţă 
patronate de Consiliul judeţean al 
sindicatelor, care vor reprezenta ju 
deţul nostru in competiţii republi
cane.

Va trebui ca organul judeţean — 
C.J.E.F.S. Sibiu — să ia legătura cu 
Federaţia de specialitate pentru a 
repartiza şi în oraşul nostru un cen
tru de învăţare şi perfecţionare a 
schiului. Condiţii, adică locuri pre- 
tabile, ar fi suficiente în îm prejuri
mile municipiului. In acest fel va 
intra şi Sibiul în circuitul republi
can al sporturilor de iarnă.

I. IONESCU

A s p e c te  d e  ia rn ă  
a le  m uncii cu ltu ra le
(Urmare din pag. I)

ornarea căminului însuşi, apoi crearea unor expoziţii reprezentative 
pentru tradiţiile artei populare locale. Asemenea expoziţii, mult gus
tate de vizitatori, ar plasa căminul cultural pe noi traiectorii ale inte
resului.

Avem convingerea că se cere căminului o mai sîrguincioasă fructi
ficare, pe mai multe planuri, a folclorului local, iniţiindu-se pentru 
aceasta, o vastă campanie de depistare şi valorificare a acestuia. Pe
rioada de iarnă este mai bogată în manifestări tradiţionale, cristalizate 
de-a lungul timpului în forme de un pitoresc aparte. Analizate cu dis
cernământ, acestea pot oferi sugestii preţioase pentru insuşi caracterul 
mişcării de amatori de la cămine, care trebuie cu necesitate integrată 
în peisajul spiritual al tradiţiilor noastre celor mai reprezentative. A 
neglija un mod particular de simţire şi manifestare tradiţională în
seamnă a suspenda prezenta căminului intr-un spaţiu artificial, a-i di
minua valoarea de înrîurire asupra formării conştiinţei patriotice a 
locuitorilor comunelor şi satelor noastre. Fireşte, fără a dovedi promp
titudine în analizarea momentului optim — pe care acest anotimp îl 
oferă — al acestor acţiuni, aşezămîntul de cultură va fi depăşit de 
dinamica vieţii spirituale de azi, va fi în situaţia perpetuă de a se
conda palid şi insignifiant devenirea feluritelor manifestări culturale. 
Numai aşa se explică şi situaţia prea adeseori întîtnită a uniformizării 
pînă la identitate a unor cămine culturale din diferite părţi, a conce
perii lor şablonarde, nediferentiate, după un tipar vidat de orice 
grăunte, al gîndirii creatoare, de orice preocupare a chibzuielii gospo
dăreşti, Este, în ultimă instanţă, o mîndrie a tuturor locuitorilor felul 
în care căminul ştie să reprezinte localitatea în datele ei caracteristice, 
definitorii, esenţiale.

In foarte multe sate se păstrează respectul şezătorilor tradiţionale, 
formă populară adoptată obişnuit în timpul iernii. De ce să nu oferim 
la cămin cadrul organizatoric în care şezătorile să se fructifice în 
plinătatea frumuseţilor păstrate din vechime? Astfel, generaţiile noi 
vor putea infuza forţă nouă, vitalitate creatoare unor forme tradiţio
nale care, neglijate de forul cultural sătesc, tind să dispară o dată cu 
generaţiile mai vîrstnice. Căminul cultural este chemat să faciliteze 
această osmoză spirituală prin care patrimoniul nostru traditional să-şi 
perpetueze valorile unei sensibilităţi autohtone.

Desigur, în aceste idei pot fi adăugate noi aspecte, ţinînd de reali
tăţi concrete care dau farmec aparte diverselor zone etnografice. Peste 
tot însă, numai o riguroasă gîndire organizatorică în specificul aşeză- 
mîntului, dublată de o pasiune vie garantează aşezarea căminului pe 
coordonatele de interes spiritual pe care i se cere să-şi manifeste 
prezenţa.

BAZNA BÄI: Prinţesa (orele 17,00TIPUL
Soarele răsare la 7 h şi 40 m şi 

apune la 16 h şi 36 m. Vreme insta
bilă cu cerul mai mult acoperit. Vor 
cădea precipitaţii sub formă de la- 
poviţă şi ninsoare. Vîntul va sufla 
slab din sectorul nord-vestic. Tempe
ratura minimă va fi cuprinsă între 
minus 4 şi minus 2 grade, iar cea 
maximă va oscila între minus 1 şi 
plus 1 grad.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Hombre (orele 

8,30; 11,00; 13,30; 16,00; 18,30; 21,00); 
TINERETULUI; Heidi (orele 10,00; 
12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30);
ARTA: Colivie pentru doi (orele 
10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30); 
INDEPENDENŢA: Marysia şi Napo
leon (orele 11,00; 14,30; 16,30; 18,30;
20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Fiul iui 
Tarzan (orele 9,00; 11,15; 14,00; 16,30; 
19,00; 21,15); TINERETULUI: Premie
re strict secrete (orele 10,00; 16,30; 
18,30; 20,30); UNIREA: Viva Maria 
(orele 10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

CISNĂDIE: POPULAR: Pasărea
Phönix (orele 11,00; 14,00; 16,00;
18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Ea va ride (o- 
rele 10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Prin Kurdistanúl sălbatic (orele 18,0Q 
şi 20,00).

şi 19,00).
OCNA SIBIULUI: Dosarul XII (o-

rele 17,00 şi 19,00).
APOLDU DE SUS; 23 AUGUST: 

Şapte oameni de aur (orele 17,00 şi
19,00).

Consuela Moravkova şi Vladimir

RADIO
Buletine de ştiri: 5,00; 5,30; 6,00; 

6,30; 9,00; 11,00; 13,00; 15,00; 20,00; 
24,00; 1,00; 2,00; 4,00 (programul I); 
7,30; 10,00; 12,00; 14,00; 18,00; 19,00; 
21,15; 23,00; 0,55 (programul II).

Radiojurnale: 7,00; 16,00; 22,00

(programul I); 17,00 (programul II).
Emisiuni literare: 8,25 — Moment 

poetic. Versuri de Gheorghe Istrate;
9,30 — Mioriţa; 15,15 — Ţării, ini
ma si versul. Montaj de poezie con
temporană românească; 21,05 — Ram
pa >• Angajare şi comunicare In

Mensîk în filmul Colivie penlru doi

dramaturgia originală; 22,40 — Mo
ment poetic. Sonete de Selma La
gerlöf (programul I); 10,30 — Roza 
vînturilor; 17,30; — De la schiţă la 
roman. Nicolae Velea: „Zbor jos";
18,05 — Meridiane; 21,40 — Scrisori 
de dragoste: Heloise şi Abelard (pro
gramul II).

Muzică simfonică? 11,05; 14,30;

15,05; 19,52; 23,45 (programul !);
7,37; 10,55; 11,45; 12,15; 13,15; 15,00; 
16,15; 16,25; 17,10; 17,45; 18,45; 19,55; 
22,00; 22,40; 23,07; 23,58—1,00 (pro
gramul II).

Muzică uşoară şl de jazz: 6,05; 
8,30; 11,15; 12,00; 13,20; 16,30; 17,00; 
17,30; 19,00; 20,15; 21,25; 22,20; 22,45; 
0,05—5,00 (programul I); 8,35; 9,30; 
12,05; 14,35; 16,00; 18,30; 23,45 (pro
gramul II).

Muzică populară: 5,05; 10,30; 12,30; 
16,10; 18,05; 19,30 (programul I);
7,00; 8,25; 10,05; 13,00; 14,10; 21,20 
(programul II).

TELEVIZIUNE
17.30 Telex TV.
17.35 Pentru elevi; consultaţii la 

limba română.
18.05 Curs de limba engleză 

(lecţia a 37-a).
18.30 Emisiune pentru copii. Ecranul 

cu păpuşi. „Buturuga şi visele".
19.00 Telejurnalul de seară.
19.30 Publicitate.
19,45 Actualitatea economică.

Plan, preţ, piaţă.
20.05 Film serial pentru tineret. 

„Cutreierând pămintul" (II).
20.30 Tele-Universitate. Istoria civi

lizaţiilor.
21.00 Adunarea generală a Uniunii 

Compozitorilor. Opinii.
21,20 Seară de teatru: „Fum* — 

dramatizare de Radu Lupan
după nuvela cu acelaş nume 
de W. Faulkner.

22,15 Cîntecul mîinilor — emisiune 
muzicală.

22.35 Telejurnalul de noapte.
22,50 Închiderea emisiunii.

Clubul „Independenţa" 
continuă să constituie 
o problemă

(Urmare Hin pag. I)
creţ. Instalaţia electrică e necores
punzătoare. Clădirea nefiind reparată 
de aproape 15 ani, pe lingă faptul 
că are un aspect urii, pereţii fiind 
igrasiosi emană un miros neplăcut. 
Toată instalaţia de scenă este dete
riorată din cauza lipsei de reutilare 
la timp. Cabinele de machiaj nu 
prezintă condiţii elementare absolut 
necesare artiştilor; ele sínt lipsite 
de spaţiu suficient, de toaletă, du
şuri, precum şi alte anexe necesare. 
De asemenea, încăperile în care îşi 
desfăşoară activitatea cercurile de 
limbi străine, muzică şi cineclub, pe 
lingă faptul că nu sínt corespunză
toare, nu au mobilierul necesar.

— Cine credeţi că era cel mai in
dicat pentru a lua măsurile necesare 
lâ timp, decit directorul clubului?

— De bună seamă că eu. Şi am 
luat. împreună cu tovarăşul Ion

Opreseu, preşedintele comitetului 
sindicatului uzinei „Independenta", 
am făcut numeroase demersuri atît 
la Consiliul popular al municipiului 
Sibiu, în administraţia căruia se 
află imobilul respectiv, cît şi la con
siliile municipal şi judeţean ale sin
dicalelor, dar am rămas numai cu 
răspunsurile care ne dădeau drep
tate. Doar atît.

— Chiar dacă vl s-ar da un răs
puns favorabil, cine poartă totuşi, 
răspunderea pentru deteriorarea clu
bului? Avind în vedere că partea 
exterioară a scenei constituie si un 
monument istoric al oraşului Sibiu, 
considerăm că este absolut necesar 
ca organele în drept ale municipiu
lui şi judeţului Sibiu să ia măsuri 
urgente pentru ca clubul „Indepen
denta" — un important mijloc de 
răspîndire a ştiinţei, artei şi culturii, 
să nu mai constituie o problemă.

Şcoala de şoferi profesionişti 
Turnişor-Sibiu

angajează:
— instructori practică conducere auto, cu o vechime 

minimă de 5 ani
— mecanici auto cu vechime minimă de 3 ani
— electricieni forţă, cu vechime minimă de 3 ani
— paznici
— impiegaţi mişcare auto
— administrator grup imobile
— frizeri cu vechime minimă de 3 ani

Iprofil „Republica“ Sibiu
angajează:

— un merceolog I sau II
cu stagiul de vechime şi studii corespunzătoare, pentru servi

ciul aprovizionării.

In cadrul 
lunii

cadourilor
Magazinele de specialita

te sínt bine aproviziona

te cu articole potrivite 

pentru cadouri: tricota

je, parfumerie, marochi- 

nărie, confecţii şi încăl

ţăminte, ţesături de mă

tase, articole de podoabă, 

ceasuri, produse zaharoa

se şi băuturi.

întreprinderea de transporturi
Sibiu
angajează:

— 3 fochişti la clădiri pentru încălzire centrală 
—- 4 electricieni instalatori şi întreţinere
— 5 lăcătuşi
— 3 lăcătuşi mecanici auto
— 2 sudori
— 2 instalatori apă — gaz
— taxatoare pe autobuze şi tramvaie
— şoferi pentru autobuze

Informaţii zilnic la biroul personal, telefon 1 36 46

întreprinderea de reparaţii 
şi construcţii Sibiu

mgajează:
— 1 electrician auto
— 1 mecanic utilaj greu

Cei interesaţi trebuie să aibă domiciliul în Sibiu. 
Informaţii la serviciul personal Piaţa Unirii, nr. 4, 

telefon: 1 34 29.

C I T I T O R I !
Abonafi-vă pe anul 1969 la ziarele 

şi revistele preferate! 
Abonamentele se fac ia toate oficiile 

şi agenţiile poştale, factorii poştali 
şi difuzorii din întreprinderi.
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Conferinţe pentru dări 
de seamă şi alegeri 
în organizaţiile U. T. C.
MEDIAŞ

Să iraducem în viaţă propriile hotărîri!”»*

Organizaţia municipală U.T.C. Me
diaş a înregistrat, cu justificată min
ddé, la Conferinţa ei de dare de 
seamă şi alegeri, acea îndeplinire a 
datoriei de care vorbea tov. !. Ilies
cu, prim-secretar al C.C, al U.T.C., 
datorie care presupune înţelegerea 
conştientă de către fiecare tînăr, în 
anii de formare şi consolidare a ma
turităţii sale, a necesităţii de a con
tribui activ la edificarea societăţii 
socialiste.

Prilej de analiză retrospectivă, 
conferinţa îşi propunea găsirea mo
dalităţilor de a antrena la viata de 
organizaţie mase de tineri ale căror 
posibilităţi şi potente creatoare să 
poată fi valorificate la modul cel 
mai optim.

Menţionăm ca un fapt pozitiv 
al activităţii organizaţiei medieşene 
de tineret orientarea spre acţiuni şi 
procedee ale muncii de educaţie po
litică a căror formă să se suprapună 
perfect fondului. Amintim, în aceas
tă ordine de idei, preocuparea între
gului birou municipal pentru cuprin
derea la învăţămîntul de partid a 
cit mai multi tineri, cărora li s-a 
creat posibilitatea de a participa 
direct, alături de comunişti, la stu
dierea şi dezbaterea documentelor 
de partid.

Din faptul, însă, că discuţiile n-au 
atins decît extrem de tangenţial pro
blema cuprinderii lărgite în învătă- 
mîntul de partid a diferitelor cate
gorii de tineri, deducem şi noi că 
„ .. . valenţele educative ale muncii 
cu tineretul nu-şi găsesc încă valo
rificarea deplină, la nivelul cerinţe
lor actuale, ale exigentei pe care 
o impun sarcinile trasate de partid 
organizaţiilor de tineret". De aceea, 
chiar şi acestei organizaţii fruntaşe 
pe judeţ în munca politică de ma
să cu tineretul, îi revine, prin comi
tetul şi biroul ei municipal, şi mai 
pregnant, îndatorirea de a-şi tradu
ce în viaţă propriile hotărîri, cum 
se exprima un utecist de la Uzina 
mecanică.

Pentru aceasta, Comitetul munici
pal va trebui să aibă o prezentă mai 
manifestă în organizarea acţiunilor 
U.T.C. — e ceea ce pretinde utecistul 
de la Fabrica de „şuruburi", V. Com- 
şa. Obiecţia lui se pare justificată,

ea făcînd obiectul şi altor luări 
de cuvînt. Un ascuţit simt de răs
pundere în discuţiile pe marginea 
dării de seamă s-a simtit din partea 
uteciştilor, conturîndu-se un curent 
de opinie care pretindea „o colabo
rare mai strînsă între Comitetul mu
nicipal şi organizaţiile subordonate".

„Nu rigiditatea în activitatea noas
tră, ci, ceea ce propun eu: o mai 
mare ataşare, receptivitate fată de 
tineri, pentru a face munca cu ei 
mai plăcută" (Fr. Bandi). Sigur, spu
nea eleva R. Gireadă, soluţia care 
se impune nu e cea facilă de pînă 
acum. Captarea masei de tineri nu 
se realizează de către conferenţiari 
pregătiţi ad-hoc, azi, „In secolul 
irumperii ideilor, al negării faptelor". 
Asupra acestui fapt va trebui să 
mediteze noul comitet, adaugă ingi
nera V. Levinta.

în abordarea problematicii educa
ţiei moral-ceţăteneşti organizaţia 
municipală U.T.C. a demonstrat 
chibzuinţă, spirit critic-revolutionar.

Discuţiile asupra acestei probleme 
i-au finisat conturul, dezvăluind o 
serie de neajunsuri, insuficiente, mi
nusuri în activitatea Comitetului 
municipal. Notez textual din darea 
de seamă: „ . . .  în mică măsură or
ganizaţiile U.T.C. s-au ocupat de e- 
ducatia moral-cetătenească".

în continuarea conferinţei, tov.

Costică Porime, prim-secretar al Co
mitetului municipal de partid, sub
liniind prielnicia condiţiilor socialis
mului pentru punerea în valoare de 
către tineret, a aspiraţiilor şi capa
cităţilor lui a spus: „Apreciem re
zultatele pozitive. Dar principiul ca
re trebuie să ne călăuzească în mun
ca noastră este scoaterea în eviden
tă nu atît a lucrurilor deja realizate, 
pentru care s-a depus un efort, cit 
punerea în lumină a neajunsurilor, 
a minusurilor în munca de organi
zaţie, pentru a şti, în viitor, ce orien
tare să imprimăm acestei munci".

Abordînd problema muncii volun- 
tar-patriotice, tovarăşul C. Porime a 
insistat ca noul comitet să-şi cen
treze mai sporit atenţia asupra unei 
cît mai masive participări a tinere
tului la acţiunile de interes social- 
obştesc.

în încheierea discuţiilor, a luat 
cuvîntul tov. Nicolae Găitan, prim- 
secretar al Comitetului judeţean 
U.T.C., care a apreciat că materialele 
prezentate au reuşit să ridice pro
bleme majore, să se refere, pe larg, 
la activitatea organizaţiilor U.T.G. 
şi la sarcinile de viitor.

Făcînd recomandări asupra stilu
lui muncii de educaţie comunistă, a 
preconizat îmbinarea sarcinilor cu
rente cu probleme de perspectivă 
ale muncii.

O manifestare de tinereţe medie- 
şeană, animată de temperatura clipei 
prezentului şi de sentimentul viito
rului — aceasta a fost conferinţa or
ganizaţiei U.T.C. municipale Me
diaş.

COPŞA MICĂ

Fapte izbutite ş i lipsuri în activitate
La Conferinţa orăşenească U.T.C. 

Copşa Mică, cu seriozitatea mo
mentului, tinerii şi-au privit re
trospectiv rezultatele activităţii, ară- 
tînd rezultate care nu pot decît să-i 
onoreze. La U.C.M. şi Carbosin, va
loarea producţiei globale a fost a- 
tinsă în proporţie de 103,8 la sută 
şi respectiv 101,8 la sută. Benefi
ciile peste plan realizate, ne spune 
darea de seamă, sínt în proporţie 
de 4 400 000 lei şi, respectiv 2 775 000 
lei. Sigur, luată în sine, mişca
rea în jurul cifrei e destul de aridă, 
dar e ştiut că ea exprimă o relaţie,

Un nou lot de produse destinate exportului sub privirea exigentă a con
trolului tehnic de calitate de la „13 Decembrie"

Carenţe in
narea cooperativelor 
săteşti

(Utmare din pag 1)

10 minute. Vînzătoarea Elsa Kinn 
nu-şi completase registrul de cerere 
din 26 noiembrie. Totuşi ne-a decla
rat că oamenii îi cer zilnic indispen
sabili, mănuşi de piele bărbaţi, bo
canci bărbăteşti, cu talpă bovine, blu
ze lînă, chibrite, pantofi de casă cu 
blană, pijamale 40, andrele, covoare, 
pături, sobe, maşini de cusut etc. 
Merceologul Nicolae Chinchişan ne-a 
declarat că mărfurile respective nu 
există nici la depozitul din Mediaş. 
Noi nu-1 credem. Imposibil să nu se 
găsească la depozit lapte-praf, un
tură, muştar, margarină, conserve de 
cam e de porc. Soţia sa, gestionară 
la sectorul alimentar, ne-a declarat 
că aceste produse îi lipsesc de o 
săptămînă. „Spune-i maică — i se 
adresă gestionarei cooperatoarea Pa- 
raschiva Roma — spune-i să aducă 
şi drojdie că n-au mai trimis de un 
veac". Lipseau, de asemenea, biscu
iţii şpritati, sarea de lămîie, făină 
albă. Din arsenalul de brînză şi caş- 
cavaluri ce există de obicei în ma
gazinele alimentare, la Bazna exista 
doar „telemea".

Ap old u de Sus. In magazinul mixt 
nu există o prezentare ordonată a 
mărfurilor. E prea mare neorîndu- 
iala. Şi aici gestionara Magda Iridon 
se plînge de absenta indispensabi
lilor pentru bărbaţi, a păturilor de 
lină, a cămăşilor bărbăteşti (albe 
nu avea de loc). Acest sector nu 
dispune de un caiet tip de cerere 
a populaţiei. Este totuşi pozitiv fap
tul că a notat dorinţele oamenilor 
într-un alt caiet. Şi deşi nu putem 
citi data cînd s-a notat în el, se 
poate vedea totuşi solicitarea de

bumbac Volga, prosoape de toate fe
lurile, flanel corp şi pînză albită. 
In acest magazin, librăria face par
te din acelaşi sector cu articolele de 
încălţăminte. Cînd am întrebat-o pe 
gestionară ce mărfuri îi lipsesc a 
spus: „cisme de cauciuc, bocanci cu 
talpă bovine şi încălţăminte pentru 
copii. Cooperativa din Guşterita a 
venit la noi la piaţă şi a vîndut pes
te 100 perechi bocanci cu talpă bu
nă. Nouă nu ni se dă acest sorti
ment" — ne relata gestionara. în 
aceeaşi clipă elevul loan Ghişe spu
nea că el caută de tare multă vre
me o servietă şi la Ápold e impo
sibil de găsit. Oare aşa să fie? Toa
te notele de comandă din sectorul 
fierărie-chimicale erau completate de 
gestionarul Lazăr Miron. Dar deşi a 
cerut de foarte multe ori, totuşi, din 
magazin lipsesc: sobele de gătit, 
tabla zincată, vasele emailate, ser
viciile de toate felurile şi detergenţi. 
Sticla pentru geamuri, deşi este foar
te solicitată de cumpărători, la A- 
poldu de Sus s-a primit doar o la
dă în 4 luni de zile.

N-am fost în multe unităţi ale coo
peraţiei de consum. Am fost doar în 
trei, dar în trei unităţi din puncte 
diferite ale judeţului. Şi surprinde
rea noastră e cu atît mai mare cu 
cît constatăm că deşi unităţile sínt 
îndepărtate una de alta, lipsurile 
sínt aceleaşi. Adevărul e că în apro
vizionarea cooperativelor săteşti mai 
există încă multe carenţe.

Uniunea judeţeană a cooperative, 
lor de consum şi toate forurile în 
drept trebuie să ia de urgenţă mă
suri pentru o bună aprovizionare a 
populaţiei de la sate cu toate măr
furile necesare.

că In spatele ei se ascunde un efort, 
o faptă, un gînd. Şi, aşa cum sub
liniau şi cei ce au luat parte la dis
cuţii — N. Banu, I. Clotan, în toate 
aceste rezultate obţinute este înglo
bată şi munca entuziastă, priceperea 
tinerilor din cele două uzine, care 
mobilizaţi de organizaţia U.T.C. au 
depus un susţinut efort.

Mai multă iniţiativă din partea 
Comitetului orăşenesc, o mai vizi 
bilă stăruinţă pentru lichidarea ac
ţiunilor şablonarde ş i . . .  mai ales 
realizarea unei permanente şi esen
ţiale comunicări între comitet şi aria 
de cuprindere a organizaţiei orăşe
neşti — iată ce au cerut unii parti
cipanţi la discuţii: I. Hager, N. Bă- 
cilă, L. Boaru. Vechiul comitet n-a 
încercat decît o palidă intervenţie 
în legătură cu lipsurile. Notăm din 
darea de seamă: „ . . .  lipsurile din 
activitatea noastră^ au avut drept 
cauză slaba activitate ce au desfă
şurat-» unii membri ai comitetului". 
Un fel de a spune că neajunsurile 
au creat alte neajunsuri. Au avut 
grijă, însă, unii utecişti ca N. Boa
ru, I. Hager să atace lucrurile, ară- 
tînd concret care sínt aceste minu-

La laboratorul metrologic al uzinei „Independenţa" din Sibiu, cu ajutorul aparatului universal de verificat lungimi 
de ordinul micronilor, metrologul Liviu Dragomir controlează trusele de micrometre pentru măsurarea interioarelor

Sínt asigurate condiţiile 
realizării planului de pro
ducţie pentru anul viitor?

Si reversul...
Se încearcă — e adevărat —, 

nu totdeauna cu cele mai vizi
bile rezultate — transplantul a- 
celui stil de comportare al omu
lui de la ghişeu sintetizat în: „nu 
solicitantul pentru funcţionar ci 
invers".

Că în multe locuri „grefa" a 
prins, e o constatare, că, în al
tele, acţionează respingerea ei de 
către . . .  vechile năravuri, este o 
altă neplăcută realitate.

Este cu atît mai nedorită cu 
cît chiar unii conducători o uită, 
ca dezideiai, poate, a l ... deceniilor 
care vor veni. Încît nemulţumirea 
cetăţeanului are o motivare strin 
gentă.

D a r .. .  Nu trebuie să se uite 
o clipă că obligaţiile nu sínt uni 
voce. Că şi solicitantul trebuie 
să respecte anume regulL Altfel 
nemulţumirea omului torpilează 
nişte aşezări orînduite prin spirl 
tul legilor. Şi, legile sínt legi 
pentru oricare, chiar pentru ne, 
multumiţii surescitaţi. Dura lex 
sed lex.

La cele două ghişee ale birou
lui pentru internări şi ieşiri din 
localul Policlinicii de adulţi Sibiu 
se formase un rînd. Mergea bine,

(Urmare din pag. I)

sínt pregătite. Pregătirea temeinică 
şi din timp a fabricaţiei are ca punct 
de plecare cunoaşterea şi nominali
zarea sarcinilor de plan. Actualul 
plan cincinal a permis întreprinde
rilor să cunoască bine şi din timp 
sarcinile, să le defalce, să-şi întoc
mească^ planuri tehnice, industriale 
şi financiare bine corelate.

Dar, deşi mai este puţin pînă in

trăm în viitorul an de plan, există
unele întreprinderi — Uzina meca
nică Sibiu, „Automecanica" Mediaş 
şi altele — care nu au asigurat o 
pregătire corespunzătoare a produc
ţiei pe anul 1969, datorită rămîneri- 
lor în urmă la asimilarea produse
lor prevăzute în planul tehnic din 
acest an. întreprinderi ca „13 De
cembrie" Sibiu, „8 Mai" Mediaş, 
„Mătasea roşie" Cisnădie şi altele, se 
preocupă insuficient de activitatea

Evident, Comitetul orăşenesc, sin
gur, nu se poate preocupa exhaustiv 
de acţiunile întregii organizaţii oră
şeneşti în mod simultan şi absolut 
permanent. Dar tinerelul, spunea 
O. Langa, nu trebuie lăsat doar la 
latitudinea preocupărilor adesea, prin 
forţa împrejurărilor, ineficiente, ale 
organizaţiei U. T. C. Organizaţiile 
de partid şi sindicat din Copşa Mi
că vor trebui să-şi intensifice apor
tul în acest domeniu îndrumînd cu 
mai mult spirit de răspundere or
ganizaţiile U.T.C. Altfel, librăria 
şi biblioteca orăşenească, aşa cum 
spunea N. Banu, insuficient aprovi
zionate cu cârti, vor oferi şi altă 
dată pretext de critică şi autocritică 
din partea Comitetului U.T.C. Or, 
critica şi autocritica, se ştie, nu tre
buie reduse la simple mijloace, la 
explicări, justificări. Deciziile, anga
jamentele luate ţintesc obiective 
precise iar acestea nu pot fi reali
zate decît prin participarea masei.

N. PETROVICI

Materialul sem incer  
pentru primăvară trebuie 
procurat din timp
(Urmare din pag. I)

cantitate pe unităţi, în funcţie de 
suprafaţa planificată a fi însămînţată 
cu grîu de primăvară, nominalizînd 
şi bazele de recepţie la care trebuie 
să se prezinte delegaţii cooperative
lor agricole pentru a primi cantită
ţile de seminţe. Rămîne de stabilit 
dacă această acţiune va fi perfectată 
prin schimb sau prin cumpărare, în 
funcţie de posibilităţile economice 
ale fiecărei cooperative agricole.

Am discutat cu marea majoritate 
a specialiştilor din cooperativele a- 
gricole care nu şi-au putut realiza 
planul îi însamînţările 3e toamnă.

Este drept, nu în toate unităţile lo
turile semincere sínt organizate con
form normelor tehnice (comasarea 
tuturor culturilor semincere, respec
tarea distantei de izolare a soiuri
lor, care să permită evitarea impu- 
rificărilor biologice şi a degenerări
lor ş.a.). Inginerii agronomi trebuie 
să acorde întreaga atenţie acestei 
probleme, avînd în vedere că agri
cultura noastră se bucură de un 
binemeritat prestigiu pe plan inter
national în privinţa organizării cîm- 
purilor experimentate şi a loturilor 
semincere.

O marc cantitate de seminţe va fi

Toţi inginerii apreciază că acoperi
rea suprafeţei restante cu grîu de 
primăvară va rezolva, în mare mă
sura, realizarea producţiei totale 
planificate la cerealele păioase. Di
versificarea părerilor s-a produs însă 
în momentul punerii în discuţie a 
producţiilor medii ce trebuie planifi
cate la această cultură. Considerăm 
însă că sint premise suficiente pen
tru realizarea unui consens general 
şi în această privinţă, astfel încît 
îndeplinirea planului de stat la ce
reale boabe pe 1969 să nu fie peri
clitată.

— Cum se va asigura necesa
rul de seminţe pentru celelalte 
culturi de primăvară in unităţile 
agricole socialiste ale judeţului 
nostru?

— In primul rînd — din producţia 
proprie. Datorită faptului că în toate 
cooperativele agricole au fost create 
loturi semincere, s-au pus bazele 
unei producţii proprii de seminţe.

asigurată prin schimb sau contra 
cost. Aceasta se referă la sămînta 
de porumb, care, datorită specificu
lui de manifestare productivă a he- 
terozisului, trebuie schimbată în fie
care an. Apoi pentru evitarea dege
nerării locale a seminţei (desigur, 
impropriu numită astfel) de cartofi, 
în fiecare an, la fiecare cooperativă 
agricolă se schimbă o cantitate de 
sămînţă reprezentînd necesarul pen
tru 6 la sută din suprafaţa cultivată. 
Cu acest prilej se aduce din între
prinderile specializate în producerea 
de sămîntă în unităţile agricole nu
mai material semincer de soiuri de 
înaltă valoare biologică, din catego
ria elită sau original. Acest material 
trebuie folosit in întregime numai 
pentru loturile semincere, fiind in
terzisă orice altă destinaţie. Inginerii 
agronomi se fac direct răspunzători 
de respectarea acestor cerinţe de 
bază ale unui plan ştiinţific de orga
nizare a producerii de sămîntă în 
unităţile agricole.

Un chibrit aprins lingă valori de milioane

de creaţie, pentru asigurarea diver
sificării produselor la nivelul pre
tenţiilor pieţii.

O consecinţă a întîrzierii asimilă
rii noilor produse o constituie greu
tăţile ce le întîmpină în  prezent 
'unele întreprinderi în nominalizarea 
producţiei, în acoperirea cu repar
tiţii a necesarului de materii prime 
şi materiale şi în perfectarea con
tractelor pentru desfacerea produc
ţiei. Faptul că unele uzine ca: „In
dependenţa", „Elastic" şi Uzina me
canică din Sibiu au planul pe pri
mul trimestru nominalizat numai în 
proporţie de 50—60 la sută a de
terminat şi contractarea desfacerii 
produselor in aceeaşi proporţie. Ca
zuri similare se întîlnesc şi la uni
tăţile ce aparţin industriei uşoare.

Situaţii necorespunzătoare există şi 
în ceea ce priveşte acoperirea nece
sarului de materii prime şi materiale 
cu repartiţii şi contracte, precum şi 
stabilirea planului de colaborări şi 
contractarea lui.

Desigur că, dintre aspectele pre
zentate mai sus, unele nu depind nu
mai de întreprinderi, ele fiind de 
competenta forurilor tutelare. Pen
tru ca întreprinderile să fie însă în 
măsură să solicite sprijin în solu
ţionarea acestora este" necesar ca 
mai întîi ele să-şi rezolve proble
mele care pot fi soluţionate şi care 
sínt de competenta lor.

Acum, cînd a mai rămas puţin 
timp pînă la începutul anului 1969, 
comitetelor şi organizaţiilor de partid, 
comitetelor de direcţie din întreprin
deri le revine sarcina să pună în dis
cuţie problemele privind încadrarea 
în directive referitoare la creşterea 
productivităţii muncii, folosirea inte
grală a capacităţilor de producţie, 
nominalizarea producţiei, definitiva
rea planului de aprovizionare tehni- 
co-materială, perfecţionarea contrac
telor economice şi alte probleme le
gate de producţie.

Rezultatele acestor dezbateri vor 
trebui să se concretizeze în îmbună
tăţirea propunerilor de plan în con
cordanţă cu obţinerea unei eficiente 
economice ridicate, în asigurarea 
desfăşurării programului de produc
ţie în mod ritmio.

In s ta n ta n ee

„Nu facem internări pentru me 
dicală după ora 11" — i s-a spus 
unuia. „Dar eu stau la rînd de 
două ore şi jumătate. Să-mi fa 
ceti internarea că altfel nu-mi 
pot justifica ziua. Nu mă intere, 
sează cum" —- s-a zbîrlit acela 
A deschis uşa biroului zdrăngă 
nindu-i necruţător fierăria, şl s-a 
aşezat, pe scaun, în spatele ce 
lor două funcţionare. „Nu plec 
pînă nu-mi faceţi internarea" 
(Am făcut remarca, pentru mine 
doar, că alţii păreau foarte bol 
navi cu adevărat. Dar asta-i altă 
ceea: căci, ascunse şi întorto 
chiate sínt căile . . .  maladiilor). 
Bruscarea liniştei acelui aşeză- 
mînt a produs iritare. De ambele 
părţi ale ghişeelor. Şi nemulţu 
miri. S-a întrerupt lucrul pentru 
susţinerea poziţiilor, evident dl 
vergente, ale celor două părţi. Ce 
să facă cu omul? Hai cu telefonul 
la respectiva secţie. „Vă rugăm 
prim iţi. . .  „Nu putem". „Vă ru 
gam, altfel nti mai putem tu 
e r a .. ."  Etc., etc. Şi, poate, l-au 
primit pe nebădăios în pofida ré
gidéi. Nu punem în discuţie aci, 
judiciozitatea regulei. O fi avînd 
rostul ei.

Permite-ne cetăţene I. R. să-ţi 
spunem cu mina pe inimă că da 
că ai fi stat 2'/2 ore, cum susţi
neai, puteai trece de trei—patru 
ori pe la ghişeu. Ai mintit dec

„Ştltl, tovarăşe, uu am fost în 
urma lui şi n-am stat decît o ju 
mătate de oră" — ne mărturisea 
un moşneag.

Să ne daţi voie, stimabile I. R 
să vă reamintim că legile (or 
regulile) sínt legi pentru oricare 
Dura lex sed lex. Chiar dacă vă 
lezează anume „interese" mai 
mult ori mai puţin mărunte.

V. DOMŞA

Apreciabilul număr al incendiilor 
din ultima vreme a determinat gru
pul de pompieri al judeţului nostru 
să întreprindă un raid în reţeaua co
mercială şi a cooperativelor meşte
şugăreşti din municipiul Sibiu. La 
2 decembrie, cînd a avut loc con
trolul inopinat amintit, situaţia afla
tă în diferitele unităţi inspectate nu 
pare cîtuşi de puţin îmbucurătoare. 
Astfel se explică de ce într-un timp 
de numai două săptămâni au avut 
loc patru incendii. Şi aceasta nu este 
una dintre perioadele cu cele mai 
numeroase cazuri.

Scopul raidului a fost acela de 
a verifica modul în care se aplică 
măsurile ce trebuie luate în sezonul 
de toamnă—iarnă, în vederea pre
venirii incendiilor. Controlînd majo
ritatea magazinelor şi atelierelor au 
fost constatate, desigur, situaţii nor
male în mai multe unităţi apartinînd 
de I.C.S.T.I. (magazinele: 5, 6, 7, 12, 
18, 27, 29), l.C.S. Metalo-chimice (u- 
nităţile: 9, 10, 11, 12, 13, 57), coop, 
„îmbrăcămintea" (atelierul nr. 19), 
C.L.D.C. (librăria nr. 4) etc. In aceste 
unităţi, personalul a fost instruit 
cum să acţioneze pentru prevenirea 
incendiilor, s-au luat măsuri pentru 
asigurarea bunurilor printi-o ampla
sare corespunzătoare fată de sobe, 
mărfurile au fost depozitate fără să 
blocheze căile de acces. De aseme
nea, se respectă programul de ar
dere a focului în sobe, iar instala

ţiile electrice sínt întreţinute cores
punzător.

Cît priveşte neregulile găsite, a- 
cestea sínt, din păcate, extrem de 
numeroase, fapt care a atras după 
sine încheierea a 27 de procese- 
verbale pentru sancţionarea celor 
vinovaţi. Motivele? La I.C.S.T.I. (res
ponsabili: Sofia Lazăr, Victor Potzo- 
li), l.C.S. Metalo-chimice (responsa
bili: Oskar Mayer, Iulian Henrich, 
Nicolae Ghinea), l.C.S. Alimentara 
(responsabili: Paraschiva Lupe, loan 
Baraş), coop. „îmbrăcămintea" (Sofia 
Hila, loan Frăţilă), nu s-a făcut o 
instruire a personalului. Totodată, 
într-o serie de unităţi ale l.C.S. Me
talo-chimice, I.A.P.L. „Cofetarul", 
coop. „Gheata", coop. „îmbrăcămin
tea", coop. „Munca manuală", măr
furile au fost depozitate la voia în- 
tîmplării, în apropierea sobelor. în 
unele locuri se fumează în maga
zine — l.C.S, Metalo-chimice (!). Ma
terialele pentru stingerea incendiilor 
nu sínt întreţinute, unele stingătoare 
sínt goale, iar altele blocate cu di
ferite mărfuri — I.C.S.T.I., l.C.S. Me
talo-chimice, Centrofarm — unitatea 
nr. 5. Programele pentru încălzit nu 
figurează sub nici o formă, iar drept 
urmare sobele sínt lăsate să se su
praîncălzească.

Pentru existenta neajunsurilor 
semnalate se fac vinovaţi nu numai 
responsabilii magazinelor, ci şi con
ducătorii întreprinderilor respective, 
întrucît nu fac controale pentru a ve

dea cum se previn incendiile. Sínt 
străine de asemenea, de faptul că 
echipele ce se deplasează pentru in
ventariere fumează în depozite, ma
gazine. N-au luat nici o măsură îm
potriva improvizării unor instalaţii 
pentru încălzire şi nu ştiu că sínt 
neglijate cele mai elementare mă
suri ce privesc prevenirea incendii
lor. Ba mai mult, unele casieriţe au 
„dezlegare" verbală ca să folosească 
reşouri în boxe, pentru a-şi încălzi 
picioarele. Gestionarii noi nu sínt 
instruiţi de către conducerea de în
treprindere în direcţia asigurării u- 
nor măsuri menite să prevină incen
diile. Uluitor este faptul — şi aceas
ta „concretizează" cel mai mult ac
tivitatea celor din conducere — că 
în sezonul toamnă-iarnă nu s-a dat 
nici o dispoziţie pentru paza contra 
incendiilor. Face excepţie, oarecum, 
I.A.P.L. „Cofetarul", dar ce folos, 
căci nici aici nu s-au respectat indi
caţiile transmise.

Este evidentă lipsa de preocupare 
nu numai a unor şefi de unităţi, dar 
şi a celor din conducerea întreprin
derilor. O justă înţelegere a sarcini
lor ce le revine pe această linie, în
deplinirea lor întocmai constituie 
cea mai eficace soluţie ce poate 
„stinge" flăcările indolenţei, ducînd, 
implicit, la o corespunzătoare asi
gurare a bunurilor materiale, ce alt
fel pot fi ameninţate oricînd de in
cendii.

MARIN NIŢÂ

In munca de elaborare a proiectelor, privind obiective industriale 
destinate industriei alimentare, a căror valoare de investiţie se ridică 
anual la circa 250 milioane lei, arhitect-constructor Gheorghe Neaga 
(dreapta) şi inginerul constructor Dieter Weindel de la Institutul de 
proiectări pentru industria alimentară, filiala Sibiu, îşi aduc o contri-

buţie de seamă
/
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Şedinţa festivă consa
crată zilei 
drepturilor omului

New York 9 — Trimisul special 
Âgerpres, Nicolae Ionescu, transmite: 
La palatul Naţiunilor Unite a avut 
ioc, luni după-amiază, o şedinţă 
festivă consacrată zilei drepturilor 
omului, care coincide în  acest an cu 
cea de-a 20-a aniversare — la 10 
decembrie — a proclamării Declara
ţiei cu privire la drepturile şi liber
tăţile fundamentale ale omului. In 
cadrul acestei festivităţi au fost, de 
asemenea, înmînate primele premii 
acordate de Naţiunile Unite „pentru 
contribuţii deosebite la promovarea 
şi apărarea drepturilor omului".

într-o declaraţie dată publicităţii 
cu acest prilej, secretarul general 
U Thant subliniază că „aspiraţiile 
universale ale omeninii — pacea şi 
justiţia şi realizarea deplină a drep
turilor şi libertăţilor fundamentale 
ale xfiinţei umane sínt atît de inse
parabil legate între ele incit una nu 
poate fi realizată fără cealaltă".

Exprimîndu-şi părerea că „efortu
rile Organizaţiei Naţiunilor Unite în 
direcţia înfăptuirii dreptului popoare
lor la autodeterminare au constituit 
un factor puternic în obţinerea in
dependenţei de către milioane de 
oameni care au trăit în trecut în 
condiţiile umilitoare ale sistemului 
colonial", secretarul general arată că 
„este suficient să comparăm struc
tura de astăzi a Organizaţiei cu 
structura ei din 1948, cînd a fost 
adoptată Declaraţia universală, pen
tru a înţelege cît de uriaş este pro
gresul înregistrat în direcţia auto
determinării şi independenţei".

Trecînd în revistă o serie de rea
lizări ale O.N.U. în domeniul drep
turilor omului, U Thant declară că 
„deşi poate să fie, în mod justificat, 
mîndră de aceste realizări, Organi
zaţia Naţiunilor Unite trebuie acum 
să acţioneze mult mai rapid decit în 
trecut pentru traducerea idealurilor 
in fapte".

încheierea dezbaterilor finan
ciare de la Basel

Basel 9 (Âgerpres). — Guvernato
rii băncilor centrale ale principale
lor puteri financiare occidentale au 
încheiat dezbaterile în cadrul re
uniunii pe care au ţinut-o timp de 
2 zile la Basel. Nu a fost publicat 
nici un comunicat oficial cu privire 
la rezultatele reuniunii.

Surse informate, citate de agenţia 
Reuter, au precizat că principala 
temă a dezbaterilor de la Basel a 
constituit-o un plan de măsuri des
tinat să oprească speculaţiile de pe 
piaţa devizelor. Discuţiile asupra 
planului de măsuri împotriva specu
laţiilor, adaugă sursele, au fost doar

Turneul 
lui Scranton 
în Orientul 
Apropiat

Amman 9 (Âgerpres). — Turneul 
lui W. Scranton, reprezentantul per
sonal al preşedintelui ales al State
lor Unite, în capitalele unor ţări 
arabe s-a încheiat duminică cu vi
zita sa în Iordania. La Amman, a- 
cesta a avut întrevederi cu regele 
Hussein, cu primul ministru al gu
vernului iordanian, Bahjat Talhouni, 
şi cu ministrul de externe, Abdel 
Moneim Rifai, La încheierea acestei 
prime etape a contactelor sale, re- 
pr 'zentantul lui Richard Nixon a 
fj clarat corespondenţilor de presă 
I' d turneul i-a oferit ocazia să se în- 
tilnească cu liderii unor ţări arabe, 
sugestiile şi punctele de vedere ale 
acestora urmînd să fie aduse la cu
noştinţa preşedintelui ales al S.U.A. 
Referindu-se, în special, la întîlnirea 
cu oficialităţile egiptene, W. Scran
ton a afirmat că preşedintele Nasser 
şi ministrul afacerilor externe al 
R.A.U. i-au făcut cunoscută dorinţa 
Jor de a se ajunge la © reglementare 
rezonabilă şi justă a crizei din 
Orientul Mijlociu. Am constatat la 
conducători şi personalităţi ale ţări
lor de a se ajunge la o reglementare 
a politicii noii administraţii ameri
cane faţă de această regiune a lu
mii — a spus W. Scranton.

preliminare şi vor trebui continuate 
în viitor. Guvernatorii au discutat, 
de asemenea, situaţia monetară în 
lumina măsurilor adoptate de Franţa, 
Marea Britanie şi R.F. a Germaniei 
pentru stabilizarea poziţiei monete- 
lor lor. Aceleaşi surse au arătat că 
actuala slăbiciune a lirei sterline a 
fost examinată în acest cadru, tară 
însă ca problema unui nou credit 
masiv menit să susţină lira să fie 
ridicată. Guvernatorii au pus la 
punct detaliile finale ale creditului 
de 2 milioane dolari oferit Franţei 
la reuniunea franceză de la Bonn de 
luna trecută. Se precizează că Franţa 
nu a folosit încă nici o parte din 
acest credit.

Reuniunea „grupului celor zece" 
a fost urmată de o şedinţă separată 
a guvernatorilor băncilor centrale 
din ţările membre ale Pieţei comune.

Reuniunea pregătitoare 
a conferinfei 
pentru securitate 
şi cooperare în Europa

Viena 9 — Corespondentul Ager- 
pres, P. Stănescu, transmite: In zilele 
de 7 şi 8 decembrie a avut loc la 
Viena reuniunea pregătitoare a con
ferinţei pentru securitate şi coope
rare în Europa. Au participat 65 de 
personalităţi din Austria, Anglia, 
Belgia, Bulgaria, Cehoslovacia, Fin
landa, Franţa, Grecia, R.D.G., R.F. a 
Germaniei, Italia, Iugoslavia, Norve
gia, Olanda, Polonia, România, Spa
nia, U.R.S.S., Ungaria, precum şi re
prezentanţi ai unor organizaţii inter
naţionale. Din ţara noastră a fost 
prezentă o delegaţie a Comitetului 
Naţional pentru apărarea păcii alcă
tuită din dr. docent Alexandsru Bo- 
lintineanu, de la Institutul de cerce
tări juridice al Academiei, şi Ion 
Mărgineanu, redactor şef al ziarului 
„România liberă".

Participanţii au convenit să con
voace conferinţa internaţională pen

tru  securitate şi cooperare în Europa 
la sfîrşitul lunii octombrie 1969 la 
Viena. S-a hotărît, de asemenea, ca 
în cursul lunii mantie anul viitor să 
fie convocată o nouă reuniune pre
gătitoare. In urm a dezbaterilor s-a 
stabilit un proiect de ordine de zi a 
conferinţei în care se menţionează 
că „viitorul paşnic în  Europa se si
tuează în contextul principiilor uni
versale de independienţă, suveranitate 
şi cooperare paşniciă între toate sta
tele Europei". Dellegaţii la această 
reuniune au hotar® să propună dis
cuţiei următoarele două chestiuni: 
crearea unui sistem stabil de secu
ritate colectivă în  Europa, care ar 
face inutilă existenţa! blocurilor mi
litare şi realizarea în toate domeniile 
posibile a unei colaboriări mai strînse 
între statele europene pentru a asi
gura perspectiva de dezarmare şi 
pace.

Conferinţa U.N.E.S.C.O. pri
vind evoluţia învăţămîntului 
tehnic superior

Paris 9 — Corespondentul Ager- 
pres, Al. Gheorghiu, transmite: La 
Palatul U.N.E.S.C.O. din Paris s-a 
deschis luni o conferinţă internaţio
nală consacrată evoluţiei învăţămîn- 
tului tehnic superior şi formării in
ginerilor, la care participă peste 300 
de experţi neguvernamentali din 60 
de ţări membre ale U.N.E.S C.O., 
printre care şi din România.

Conferinţa va discuta evoluţia 
conţinutului şi metodelor de pregă
tire a inginerilor, rolul laboratoare
lor şi calculatoarelor electronice în 
pregătirea la nivel superior, condi
ţiile de admitere în universităţile 
tehnice, problemele specifice ce le 
ridică pregătirea inginerilor în ţă
rile în curs de dezvoltare şi accesul 
femeilor la profesia de inginer.

Lucrările conferinţei au fost des
chise de René Maheu, directorul ge
neral al U.N.E.S.C.O., care a subli
niat importanta conferinţei şi sarci

nile ce-i revin în lumina rolului 
crescînd pe care ştiinţele tehnice le 
joacă în dezvoltarea social-economi- 
că a lumii contemporane.

Conferinţa a  ales apoi biroul său 
de conducere, deseiroiînd ca preşe
dinte pe prof. Philippe Oîiner, de la 
Facultatea de ştiinţe din Paris.

In şedinţa plenară de luni după- 
amiază, a luat cuvîntxil şi prof. ing. 
Gheorghe Buzdugan, membru cores
pondent al Academies, care s-a refe
rit la realizările din România în do
meniul învăţămintuliti tehnic supe
rior şi al dezvoltării cadrelor de in
gineri. El a subliniat necesitatea ca 
actuala conferinţă să formuleze pro
puneri menite să promoveze dezvol
tarea învăţămîntului politehnic, for
marea inginerilor în lumina necesi
tăţilor naţionale şi ale dezvoltării 
social-eoonomice şi tehnico-ştiinţifice 
pe plan mondial.

Ştiinţa pe glob

Cunoaşterea profundă a funcţiunilor 
creierului— factor at progresului uman

New York 9 (Âgerpres). — Intr-un studiu intitulat „Funcţiunile 
creierului şi progresul uman", publicat sub egida U.N.E.S.C.O., savan
tul american Walter Rosenblith, analizáld perspectivele de dezvoltare 
ale maşinilor electronice de calcul şi rolul omului în societatea vii
toare, afirmă că astfel de maşini vor constitui uneltele auxiliare ale 
activităţii inteligenţei umane. Creierul uman este capabil să asigure 
mijloacele tehnice şi instituţionale menite să impulsioneze progresul 
societăţii şi să acceleieze ritmul de dezvoltare economică, socială şi 
politică. Dai, pentru a face mai eficientă folosirea tehnicilor de calcul, 
omul trebuie să dezlege mecanismul de funcţionare a creierului său. 
Cunoscînd acest mecanism, tehnica va putea fi pusă în concordantă cu 
necesităţile de a folosi mai bine posibilităţile creierului uman. Omul 
va putea să aprecieze în profunzime consecinţele acţiunilor sale dato
rită perfecţionării corelaţiei creier-maşină, prin prelucrarea datelor 
informaţionale. Maşina va prelua aspectul tehnic al funcţiunilor cre
ierului uman pe care le va executa mai sigur şi mai rapid.

După părerea lui Rosenblith, creierul uman şi creierul electronic se 
vor afla într-o armonioasă relaţie cvasi-simbolică, dar niciodată nu se 
va pune problema înlocuirii creierului uman de către cel mecanic, ci 
doar a unei noi diviziuni a muncii. Numai astfel va putea fi asigurată 
utilizarea maximă a progresului tehnic şi ştiinţific pentru dezvoltarea 
civilizaţiei umane.

Nixon şi-a ales 
cabinetul

New York 9 (Âgerpres). — Noul 
preşedinte ales al Statelor Unite, 
Richard Nixon, a hotărît să anunţe 
personal miercuri, la Washington, 
lista celor 12 membri ai viitorului 
său cabinet. Purtătorul său de cu- 
vînt, Ronald Ziegler, a precizat că 
ceremonia de prezentare a miniştri
lor va fi făcută la hotelul Shoreham 
din Washington, miercuri la ora 
22,00 ora locală (joi ora 5,00 ora 
Bucureştiului). Este probabil, a a- 
dăugat purtătorul de cuvînt, că în 
afara membrilor noului cabinet, p re
şedintele va anunţa şi numirea al
tor oficialităţi.

Ziua eroilor 
cubanezi

Havana 9 — Corespondentul Ager- 
pres, V. Stamate, transmite: La 7 
decembrie, poporul cubanez a săr
bătorit Ziua eroilor, proclamată în 
semn de recunoştinţă faţă de toţi cei 
ce au căzut în luptele pentru liber
tatea, independenta şi progresul Cu
bei. Cu acest prilej, la mausoleul 
lui Antonio Maceo, general patriot, 
căzut acum 72 de ani în lupta pen
tru independenta Cubei, a avut loc o 
adunare comemorativă la care au 
participat conducători de partid şi 
de stat, comandanţi şi ofiţeri, mem
bri ai corpului diplomatic. A fost de 
faţă Gheorghe Avram, însărcinatul 
cu afaceri ad-interim al României la 
Havana.

Despre importanţa evenimentului 
a vorbit comandantul Victor Dreke, 
membru al C.C. al P.C. din Cuba. 
Solemnitatea a fost încheiată de o 
paradă militară.

Festivalul artistic 
„Iarna rusească"

Moscova 9 — Corespondentul A- 
gerpres, N. Cristoloveanu, transmite: 
O nouă ediţie a Festivalului artistic 
„Iarna rusească" va lua startul la 25 
decembrie. Duminică, în cadrul unei 
conferinţe de presă, Ekaterina Fur- 
ţeva, ministrul culturii al U.R.S.S., a 
comunicat ziariştilor detalii privind 
această tradiţională manifestare ar
tistică ce se organizează anual la 
Moscova.

Ca şi cele precedente, actuala edi
ţie reuneşte colective artistice valo
roase, cum este cel al Teatrului 
Mare din Moscova, cele mai bune 
orchestre simfonice, coruri acade
mice şi populare, ansambluri core
grafice. In sălile de expoziţie vor fi 
prezentate noi creaţii ale artiştilor 
plastici sovietici, precum şi opere de 
artă veche rusească din muzeele 
Leningradului şi ale altor oraşe din 
Uniunea Sovietică.

Tovarăşul CorneliuMănescu 
va vizita R. D. Germană

Budapesta 9 (Âgerpres). — Cores
pondentul Âgerpres, Al. Pintea, trans
mite: Corneliu Mănescu, ministrul 
afacerilor externe al Republicii So
cialiste România, care se află in 
drum spre R.D. Germană, unde va 
face o vizită oficială, a fost salutat 
la Budapesta în gara Nyugati de

Erdélyi Karoly, locţiitor al ministru
lui afacerilor externe al R.P. Ungare, 
Herbert Plaschke, ambasadorul R.D. 
Germane la Budapesta, şi de alte 
persoane oficiale.

Au fost prezenţi Dumitru Turcuş, 
ambasadorul României la Budapesta, 
şi membri ai Ambasadei.

Rafael Caldera ales 
preşedinte al Venezuelei

Caracas 9 (Âgerpres). — Consiliul 
suprem electoral din Venezuela a 
anunţat luni că Rafael Caldera, 
candidatul partidului social-creştin 
(C.O.P.E.I.), a ieşit învingător în ale
gerile prezindeţiale de la 1 decem
brie. Rezultatele au fost anunţate cu 
o întîrziere de o săptămînă, timp în 
care cifrele dădeau cîştig de cauză 
fie lui Caldera, fie principalului său ri
val Gonzalo Barrios, candidatul parti
dului „Acţiunea democratică" de gu- 
vernămînt. Caldera este cel de-al 
doilea reprezentant al unui partid 
social-creştin care a fost ales preşe
dinte în America Latină.

Rafael Caldera a obţinut 29,08 la 
sută din numărul total al participan
ţilor la vot. Gonzalo Barrios — 
28,24 la sută, Miguel Angel Burelli, 
candidatul Frontului Victoriei — 
22,27 la sută, iar Luis Beltran Prieto 
Figueroa, din 1 partea Mişcării popu
lare electorale" — 19,36 la sută.

Victoria lui Rafael Caldera mar
chează sfîrşitul a 10 ani de condu
cere a ţării de partidul „Acţiunea 
democratică", instaurat la putere la 
un an după înlăturarea dictatorului 
Perez Jimenez.

LIBAN: Aspect din timpul unei 
recente demonstraţii antiameri- 

cane a studenţilor din Beirut

FRANŢA. Măsurile de austeritate prevăzute în noua lege privind apă
rarea francului, votată de parlamentul francez care prevăd printre al
tele, sporirea cu 5% a preţurilor la automobile, aparate de radio, tele
vizoare, blănuri, discuri, aparate de fotografiat etc. la care se adaugă 
taxa asupra valorii (TVA), majorată şi ea de la 20 la 25%, controla
rea riguroasă a valutelor pentru a nu fi depăşite limitele fixate de 
lege, sporirea eforturilor şi investiţiilor pentru a înfrunta concurenta, 
străină — au trezit nemulţumiri în rîndurile populaţiei concretizată 
şi în recenta convorbire a lui Georges Soguy, secretar general al 
CGM, cu premierul Maurice Couve de Murville în timpul căreia re
prezentantul marii uniuni a muncitorimii franceze a caracterizat pro
gramul de austeritate ca „antisocial". In fotografie: Parizieni, asaltînd 

magazinele înaintea aplicării taxei TVA

Semnificaţia scri
sorii lui Guy Mollet

Paris 9 — Corespondentul Ager- 
pres, Al. Gheorghiu, transmite: In
tr-o scrisoare adresată conducători
lor S.F.I.O., Guy Mollet, secretarul 
general al acestui partid a făcut cu
noscut că nu va candida la postul 
de secretar general al noului partid 
democrat socialist, care urmează să 
ia fiinţă la începutul anului viitor 
din fuziunea S.F.I.O. şi a cluburilor 
republicane. In scrisoarea sa, el re
levă că primul secretar al partidului 
ce se va crea trebuie să fie „un om 
nou". Guy Mollet a precizat că a- 
Ceastă atitudine nu înseamnă „nici 
retragere, nici punere în  rezervă, 
nici abandonarea postului", ci o con
secinţă logică, a eforturilor sale de
puse în  ultimii cinci ani pentru crea
rea noului partid. Observatorii poli
tici relevă că decizia lui Guy Mol
let, care este asemănătoare cu aceea 
a lui Mitterrand, care s-a retras de 
la preşedinţia Federaţiei Stîngii de
mocrate şi socialiste, era cunoscută 
încă de la începutul verii. Ea are 
ca scop să marcheze în mod simbo
lic că viitorul Partid Democrat So
cialist nu trebuie să fie o simplă 
juxtapunere de formaţiuni vechi, ci 
un partid nou.

C O O R D O N A T E
ţ  Secretarul general al O.N.U., U Thant, a propus luni Adunării Genera’s 

să aprobe constituirea unui comitet însărcinat cu pregătirea celei de-a 25-a 
aniversări a semnării Cartei Organizaţiei Naţiunilor Unite, care va fi ce
lebrată la 26 iunie 1970. Adresîndu-se Adunării Generale, U Thant a afirmat 
că „săptămînă care precede ziua de 26 iunie 1970 ar putea fi proclamată 
Săptămînă Naţiunilor Unite".

#  Sub egida Comisiei economice 
O.N.U. pentru Africa, la Bizerta (Tu
nisia) au început lucrările unui se
minar ia care participă 80 de di
rectori şi experţi din 27 de state 
africane. Presa tunisiană informează 
că în cadrul seminarului vor fi dez
bătute o serie de probleme cum sínt 
rolul întreprinderilor proprietate ob
ştească în dezvoltarea economică, 
controlul politicii financiare a aces
tor întreprinderi, • rolul planificării, 
politica preţurilor etc.

0  Epidemia de gripă continuă să 
se răspindească pe teritoriul State
lor Unite. Alte 12 state au fost a- 
fectate de „gripa Hong Kong", a- 
nunţă Centrul naţional pentru boli 
contagioase al S.U.A. Această mala
die a fost catalogată sub eticheta 
„A2-Hong Kong-1968".

0  Guvernul preşedintelui Richard 
Nixon, este practic constituit, a de
clarat la televiziunea americană, 
Herbert Klein şeful serviciilor de 
informaţii al viitoarei administraţii 
republicane. El nu a citat însă nici 
un nume. Klein a precizat: „noi vom 
face tot posibilul pentru a avea unul 
sau mai mulţi democraţi în posturi 
importante".

0  Pentru prima oară după eve
nimentele din luna mai, studenţii din 
Franţa s-au prezentat luni la facul
tăţile lor pentru a-şi relua activi
tatea normală. Cu acest prilej, mi
nistrul educaţiei naţionale, Edgar 
Faure, a adresat studenţilor apelul 
de a frecventa cu regularitate cursu
rile şi a evita orice tulburări. Noi 
abateri ale studenţilor, a anunţat el,

vor atrage după sine exmatricula
rea lor.

#  In apropierea bazei aeriene 
militare americane din Yokota, de 
lingă Tokio, a avut Ioc duminică un 
miting al tineretului din capitala Ja 
poniei. Participanţii au adoptat o re
zoluţie prin care cer lichidarea ba
zelor militare americane din Japo
nia. După miting, la porţile bazei a 
avut loc o demonstraţie a tineretu
lui.

9  Un sondaj asupra situaţiei mo
nedei şi economiei Franţei, efectuat 
recent de Institutul francez al opi
niei publice şi publicat de ziarul 
„France-Soir", relevă că 44 la sută 
dintre persoanele interogate au a- 
preciat că francul va depăşi criza 
actuală, 29 la sută că devalorizarea 
rămîne inevitabilă, iar 27 la sută nu 
s-au pronunţat.

De asemenea, 30 la sută din cei 
întrebaţi au considerat că situaţia 
economică a Franţei se va ameliora 
în viitoarele şase luni, 25 la sută 
că ea se va deteriora, 28 la sută că 
va rămîne în starea actuală, iar 17 
la sută nu s-au pronunţat.

Qi Obiecte zburătoare neidentifi
cate au fost observate în ultimele 
zile în spaţiul aerian al Tunisiei şi 
Marocului. Martorii oculari afirmă 
că un obiect de formă rectangulară, 
emiţînd o culoare galbenă, a evo
luat în ultimul timp zilnic, între 
orele 19 şi 20, deasupra oraşului 
Sfax. Fenomenul s-a repetat dumi
nică seara. Călătorii aflaţi pe dru
murile din sud-estul Marocului au 
semnalat la rîndul lor mai multe o- 
biecte sferice, iradiind o culoare de 
un roşu aprins, deplasîndu-se cu iu
ţeală la mare înălţime.

®  La Moscova a avut loc o în- 
tîlnire a conducătoarelor organiza
ţiilor de femei din Bulgaria, Cehoslo
vacia, R.D. Germană, Polonia, Româ
nia, Ungaria şi U.R.S.S. Cu acest 
prilej, a fost făcut un schimb de 
experienţă în legătură cu activita
tea organizaţiilor respective de fe
mei şi un schimb de informaţii in le
gătură cu sarcinile principale care 
stau în faţa organizaţiilor lor.

®  Mai multe mii de şomeri au 
demonstrat pe străzile oraşului Cal
cutta, cerînd să li se asigure de lu
cru şi plata ajutoarelor de şomaj.
La aceste acţiuni au participat re
prezentanţi ai tineretului din mai 
multe regiuni din statul Bengalul de 
vest.

Potrivit datelor furnizate de pre
sa din Delhi, în India există în pre
zent circa 10 milioane de şomeri.

#  Guvernatorul statului Arkansas, republicanul Wintrop Rockefeller a 
declarat în cadrul unei conferinţe de presă, ce a avut loc la Palm Springs, 
că programul de „luptă împotriva sărăciei" nu a adus nici o schimbare pen
tru milioane de americani. Acest program a fost lansat de preşedintele 
Johnson în 1964 şi avea ca scop lichidarea şomajului, mizeriei din subur
biile marilor oraşe şi analfabetismului. Guvernatorul statului Arkansas a 
arătat că în ultimii patru ani în aceste scopuri au fost cheltuite aproximativ 
6 miliarde de dolari, dar situaţia nu s-a schimbat prea mult, întrucît gu
vernul nu a făcut nimic pentru lichidarea principalelor cauze ale sărăciei 
în care trăiesc milioane de americani.

U N IV E R S A L E

Reprezentanţii Partidului social- 
creştin nu au obţinut majoritatea în 
parlament, ceea ce face pe unii ob
servatori să admită posibilitatea for
mării unui guvern de coaliţie în Ve
nezuela.

Programul electoral al lui Rafael 
Caldera prevede o uşurare a condi
ţiilor impuse companiilor petroliere 
străine, care acţionează în Vene
zuela, dezvoltarea comerţului cu ţă
rile de pe alte continente, precum 
şi îmbunătăţirea situaţiei sociale a 
populaţiei. Caldera se pronunţă, to t
odată, pentru revizuirea structurii 
Organizaţiei Statelor Americane.

Ceremonia de instalare a noului 
preşedinte al Venezuelei va avea loc 
în primele 10 zile ale lunii martie 
anul viitor, după întrunirea noului 
Congres.

#

Rafael Caldera s-a născut la 24 
ianuarie 1916 în oraşul San-Felipe. 
El a absolvit facultatea de drept a 
Universităţii centrale din Venezuela 
şi este autorul a numeroase lucrări 
de drept. Caldera a funcţionat ulte
rior ca profesor de drept social şi 
legislaţia muncii la aceeaşi univer
sitate, a ocupat funcţia de proiuror 
general al Venezuelei, iar din anul 
1947 este secretar general al Parti
dului social-creştin (C.O.P.E.I.).

Filantropie
Un şomer danez, in vîrstă de 33 

de ani, care a fost dat afară din lo
cuinţa ea deoarece nu şi-a putui plă 
ti chiria, a găsit o „metodă“ pentru 
a-şi petrece sărbătorile de iarnă sub 
un acoperiş. El a pătruns in liliala 
unei bănci din centrul oraşului Co 
penhaga unde a ameninţat pe func
ţionari cu un revolver fals, sustră 
ghid o sumă de bani. Apoi, el a 
chemat poliţia la telefon şi a Comu
nicat că este gata să se predea. Spăr
gătorul a fost arestat chiar in faţa 
băncii, unde ii aştepta pe . . .  poli
ţişti.

Şi totuşi, el a fost eliberat deoare
ce o societate filantropică i-a oferit 
o cameră unde-şi va putea petrece 
sărbătorile.

Surpriză
neplăcută

Fred Parkins şi-a început meseria 
de conducător de camion la vîrsta 
de 16 ani, la firma „Wolsey Ltd“ din 
Leicester.

Timp de 43 de ani in serviciul a- 
cestei firme, el a parcurs cu camio-

PERISCO ?
nul 2 413 300 kilometri fără a \ fi 
avut niciodată nici cel mai mic ac
cident. Firma l-a cinstit pe Fred cu 
o mică festivitate la cantina între
prinderii, cu care prilej au fost elo
giate conştiinciozitatea şi neobişnuita 
sa performanţă. In clipa în cart 
Fred se pregătea să rostească cîtevo 
cuvinte de mulţumire, el a fost între
rupt de un zgomot asurzitor: camio
nul său nou-nouţ, parcat în faţa can
tinei, a fost strivit de o macara 
uriaşă.

Venituri ilicite
Un grup de colectori de la a 

matele instalate la locurile de 
care din New York au fost are 
şi acuzaţi de a fi sustras 3 milii 
de dolari în ultimii patru ani. / 
tarea este rezultatul unei investi 
de zece luni, iniţiate la cererea 
ministratorului financiar al Cons 
lui municipal newyorkez. Acest, 
fost intrigat de scăderea venitu: 
provenite din această sursă, de L 
proximativ II milioane pe an L 
proape 6 milioane. Din cei 41 de 
gajaţi care colectau monedele in 
duse de automobilişti în antonii 
de la locurile de parcare, 22 au 
acuzaţi de furt. La percheziţia e 
tuată în momentul arestării, asu 
lor s-au găsit sume variind în'lre 
şi 420 de dolari.
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